
Protokół z XI sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
27 marca 2025 r., godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IX/25 z dnia 30 stycznia 2025 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Suchy Las. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – 

rejon ulic Polnej, Mokrej, Chmielnej i Suchej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działek gruntu  

nr: 155, 163/1 oraz części działki nr 163/4 w Zielątkowie. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych na terenie Gminy Suchy Las przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku  
o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci 
objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów lub uczestników zajęć rewalidacyjno - 
wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla publicznych przedszkoli 
niebędących przedszkolami specjalnymi, prowadzonych w Gminie Suchy Las przez osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, w wysokości wyższej  
niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las. 

12. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 
Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 1.Otwarcie sesji (00:03:20 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła X sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 27 lutego 2025 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las 
Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt, Radnych, 
Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, Gości obecnych na sali 
oraz oglądających relację online. Przywitała również przedstawicieli Aquanetu, którymi byli: 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Majątku Pan Robert Adamczak oraz Pani Paulina Wilińska-Kałka. 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sesja 
Rady Gminy Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie 
udostępnione na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione  
po upływie 14 dni od dnia dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji 



nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 
dotyczących ochrony danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:04:58 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 15 Radnych. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, 
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy zgłosiła wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad, projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Poznania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad punktu: Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Miasta 
Poznań. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że punkt został 
przyjęty do porządku sesji i zaproponowała, żeby otrzymał nr 12 w porządku obrad.  
 

Nowy porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IX/25 z dnia 30 stycznia 2025 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Suchy Las. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – 

rejon ulic Polnej, Mokrej, Chmielnej i Suchej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działek gruntu  

nr: 155, 163/1 oraz części działki nr 163/4 w Zielątkowie. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych na terenie Gminy Suchy Las przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku  
o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci 



objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów lub uczestników zajęć rewalidacyjno - 
wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla publicznych przedszkoli 
niebędących przedszkolami specjalnymi, prowadzonych w Gminie Suchy Las przez osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, w wysokości wyższej  
niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Poznań. 
13. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 
14. Interpelacje i zapytania Radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IX/25 z dnia 30 stycznia 2025 r. (00:07:14 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do protokołu z sesji styczniowej (nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IX/25 z dnia 30 stycznia 2025 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Małgorzata Weymann. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że protokół  
został przyjęty.  
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Suchy Las (00:08:08 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dodała,  
że członkowie Komisji bardzo długo rozmawiali z mieszkanką Zielątkowa, która miała uwagi  
do jednej z działek w Zielątkowie, przy ul. Szkolnej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poprosił o wniesienie do projektu uchwały w sprawie 
studium, poprawki o treści: wnoszę o zmianę zał. nr 2 - część tekstowa, Gmina Suchy Las - studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego część B, kierunki zagospodarowania 
przestrzennego. W tym załączniku chodzi o wykreślenie na str. nr 31 (w tabelce), kierunki 
zagospodarowania terenów, dla terenów MU (tereny zabudowy usługowej): Dopuszcza się 
lokalizację nowej zabudowy wielorodzinnej do 8 lokali mieszkalnych, wyłącznie na terenach MU 
położonych w Biedrusku, na obszarze zlokalizowanym na południe od rowu północnego, 
ograniczonym obszarami wskazanymi na rysunku studium. Wyjaśnił, że ten zapis pozostał w treści. 



Rada Gminy zmieniła ten zapis w październiku, a w treści zał. nr 2 nie został usunięty i teraz należy 
go wykreślić. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że taki sam zapis, 
o treści: dopuszcza się lokalizację nowej zabudowy wielorodzinnej, do 8 lokali mieszkalnych, 
wyłącznie na terenie MU położonym w Biedrusku, na obszarze zlokalizowanym na południe  
od rowu północnego, ograniczonym obszarami itd., itd., widnieje również na stronie 212. Zadała 
pytanie, czy to jest wystarczające, jeśli zmienimy to w tabeli nr 31. 
Paweł Zieliński z Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego odpowiedział,  
że tabela, o której wspomniał Wójt Gminy, jest w uchwale na stronie 212.Wyjaśnił, że na stronie 
212 uchwały, jest strona 31 części kierunkowej i tam właśnie został wykreślony ten zapis. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Suchy Las.  
(Nie było pytań). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wprowadzenia do studium poprawki, zgłoszonej przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że poprawka została 
przyjęta.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że jest jeszcze jedna 
uwaga, którą Rada Gminy musi dzisiaj przegłosować, przed przyjęciem bądź odrzuceniem uchwały 
o studium. Treść uwagi: wnosimy o rozszerzenie ww. dopuszczenia (możliwość realizacji zabudowy 
wielorodzinnej do sześciu lokalu mieszkalnych) dla lokalizacji nowej zabudowy wielorodzinnej, 
do ośmiu lokali mieszkalnych, przyznanego terenom MU, położonym w Biedrusku, na teren działek 
nr 963/4 oraz 964/3 (bądź też na cały okoliczny obszar oznaczony symbolem MU. Uwaga nie została 
uwzględniona przez Wójta Gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
odczytanej uwagi. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 2: Jarosław Dudkiewicz, Robert Rozwadowski. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
Radni: Jarosław Dutkiewicz i Robert Rozwadowski zgłosili, że omyłkowo zagłosowali „za”,  
ale mieli zamiar zagłosować „przeciw”. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/120/25 została podjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała w imieniu 
Prezydium Rady Gminy oraz w imieniu Komisji Budżetu Finansów Rozwoju Gospodarczego i całej 
Rady Gminy, za bardzo dużą pracę wykonaną przez urbanistkę, Wydział Nieruchomości  
i Planowania Przestrzennego oraz kierownictwo urzędu. To był bardzo duży i ważny dokument, 
który w drodze kompromisu udało się uchwalić.  
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – 
rejon ulic Polnej, Mokrej, Chmielnej i Suchej (00:17:10 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że do przegłosowania 
są 24 uwagi. Dodała, że tak jak za każdym razem, podczas uchwalania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, uwagi będzie oznaczała liczbą porządkową. Jeżeli ktoś będzie 
miał pytania do wybranej uwagi, to proszony jest o zgłoszenia chęci zabrania głosu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 1 (w części nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniesiono o usunięcie z planu zapisów, 
o pasie zieleni krajobrazowej wzdłuż rowu melioracyjnego. W projekcie planu wskazano,  
że dla terenu zieleni krajobrazowej ustala się min., że powierzchnia dojść, dojazdów nie może 
przekraczać 30 % powierzchni pasa zieleni (pkt. 4 planu) oraz zakaz budowy budynków  
(pkt. 17 planu). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 2 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o ujednolicenie zapisów  
w §8 „szczegółowych zasad i warunków scalania i podziałów nieruchomości” o minimalnej 
powierzchni nowo wydzielonych działek dla obszaru 9MN/11MN/12MN oraz 13MN.  
Punkt 3) minimalną powierzchnię nowo wydzielanych działek, z wyjątkiem działek pod obiekty 
infrastruktury technicznej: dla terenów MN, dla budynków w zabudowie wolnostojącej na terenach 
5MN, 11MN, 15MN nie mniejszą niż 600 m2, na terenach: 13MN, 16MN nie mniejszą niż 750 m2, 
na terenach 1MN, 2MN, 3 MN, 4MN, 6MN, 7MN, 8MN, 9MN, 10MN, 11MN, 12MN, 13MN, 14MN 
nie mniejszą niż 800 m2, a dla terenów MN, dla budynków w zabudowie bliźniaczej: - na terenach 
5MN, 15MN nie mniejszą niż 450 m2, na terenie 9MN, 11MN, 12MN, 13MN nie mniejszą  
niż 600 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 3 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o uwzględnienie w treści projektu 
MPZP zapisu „Skrócenie głębokości „nawrotki” o 10 m, na projektowanej drodze 8KDW, 
czyli odsunięcie od działki nr 894/22. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 4 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o uwzględnienie w treści projektu 
MPZP zapisu „Powierzchnia nowo powstałych działek nie może być mniejsza niż 1000 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 5 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o usunięcie z treści projektu MPZP 
zapisu „dopuszczenie wysunięcia przed nieprzekraczalne linie zabudowy w kierunku linii 
rozgraniczającej, takich elementów budynków jak gzymsy, rynny, wiatrołap, balkony, tarasy, schody, 
wykusze, ganki, okapy oraz innych detali wystroju architektonicznego budynku, jednak nie więcej 
niż o 1,5 m oraz pochylnie i spoczniki dla osób niepełnosprawnych, zgodnie z przepisami 
odrębnymi”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 6 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o dopisanie w treści projektu MPZP, 
w par. 5 pkt 6, zakazu lokalizacji stacji bazowych telefonii komórkowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 7 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o ujęcie w treści projektu MPZP  
dla terenów zabudowy mieszkaniowej, w zakresie zasad kształtowania zabudowy oraz wskaźników 
zagospodarowania terenu, powierzchnię zabudowy działki budowlanej, nie większą niż 25%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 8 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o ujęcie w treści projektu MPZP  
dla terenów zabudowy mieszkaniowej, lokalizacji na jednej działce budowlanej, jednego budynku 
mieszkalnego jednorodzinnego. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 9 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o ujęcie w treści projektu MPZP  
dla terenów zabudowy mieszkaniowej - powierzchnię biologicznie czynną dla zabudowy 
mieszkaniowej wolnostojącej, nie mniej niż 50% powierzchni działki budowlanej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 10 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o ujęcie w treści projektu MPZP  
dla terenów zabudowy mieszkaniowej - wysokość budynku mieszkalnego do 9 m, przy dachach 
płaskich do 8 m. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 11 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wnoszący uwagę, nie zgadza się  
na zakwalifikowanie ww. działek jako budowlanych, mieszkaniowych, z dopuszczeniem usług. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 12 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o wyłączenie działek nr 893/9, 893/10 
i 893/11 z obecnie wyłożonego projektu planu zagospodarowania oraz pozostawienie zgodnie  
z obowiązującym planem zagospodarowania oraz aktualizacją Uchwały Rady Gminy VIII/21/92  
z dnia 28.04.1992 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 13 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o doprecyzowanie zapisów  
w paragrafie 8 projektu „szczegółowych zasad i warunków scalania i podziałów nieruchomości”  
dla obszaru 10MN/11MN/12MN/13MN oraz 14 MN, poprzez wyznaczenie dla nich powierzchni 
minimalnej w przypadku zabudowy bliźniaczej. Obecnie punkt 3, w części a, wyznacza parametry 
działek w zabudowie wolnostojącej na poszczególnych terenach planu zagospodarowania MN,  
w części b, wyznacza parametry działek w zabudowie bliźniaczej cyt. „nie mniej niż 270 m2”  
bez podania MN poszczególnych terenów planu zagospodarowania. Oznacza to, że na całym 
terenie planu zagospodarowania, akceptujemy taką minimalną powierzchnię zabudowy  
dla budynków w zabudowie bliźniaczej i nie zamierzamy powiązać tego z już istniejącymi 
powierzchniami działek. Zmniejszenie liczby miejsc postojowych do 1,5 na lokal mieszkalny. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 14 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o wyłączenie działek nr 893/9, 893/10 
i 893/11 z obecnie wyłożonego projektu planu zagospodarowania oraz pozostawienie zgodnie  
z obowiązującym planem zagospodarowania oraz aktualizacją Uchwały Rady Gminy VIII/21/92  
z dnia 28.04.1992 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 15 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o: w §4 pkt 8b – dopuszczenie garaży 
zbudowanych z tzw. płyty obornickiej, w §4 pkt 8c – możliwość lokalizacji tymczasowych obiektów 
budowlanych typu: domek gospodarczy, domek na narzędzia ogrodnicze, namiot itp., 
w §8 pkt 3c – 1000 m2 zamienić na 790 m2, w §15 pkt 1a – lokalizację wolnostojącego budynku 
mieszkalnego i usługowego, w §15 pkt 1d – do max 40% powierzchni działki, w §15 pkt 2 – 1000 m2 
zamienić na 790 m2, w §15 pkt 1o, na terenie planowanego pasa zieleni jest zrobiona droga 
dojazdowa z kostki brukowej i do ogrodzenia pas zieleni wynosi od 0,5 do 1,5 m. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 16 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o usunięcie wprowadzonego 
projektem planu tzw. „trójkąta widoczności” z uwagi, że ogrodzenie (murowane) na przedmiotowej 
działce jest na stałe związane z gruntem (fundament) i jest ogrodzeniem docelowym. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  



Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 17 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o usunięcie wprowadzonego 
projektem planu tzw. „trójkąta widoczności” z uwagi, że ogrodzenie (panelowe) na przedmiotowej 
działce jest ogrodzeniem docelowym na stałe związane z gruntem. Teren bezpośrednio  
za ogrodzeniem jest przygotowany pod nasadzenia. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 18 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o przesunięcie linii zabudowy  
dla działki 927/4, poprzez jej wyznaczenie od linii granicy z działką 927/6 (droga wewnętrzna). 
Należy mieć na uwadze, że linia zabudowy ogranicza możliwość zabudowy działki z każdej strony,  
tj. zarówno od strony działki 927/6, jak też od gminnej (linia zabudowy 6 m od granicy)  
oraz od granic z działkami sąsiadującymi (należy przyjąć po 4 m, z uwagi na elewacje domu  
z oknami). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 19 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o obniżenie powierzchni wskazanej  
w projekcie uchwały, art. 8 ust. 3 pkt a, z uwagi na wysokie ryzyko braku możliwości dotrzymania 
powierzchni działki nie mniejszej niż 800 m2, z uwagi na planowane poszerzenie drogi wewnętrznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 



Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 20 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o zmniejszenie linii zabudowy  
od strony rowu, tj. dz. 930 z zaprezentowanych w planie 5 m, na 4 m oraz zmniejszenie szerokości 
pasa zieleni krajobrazowej z przewidzianych w planie 3 m, do 2 m lub jego całkowitej likwidacji  
z jednoczesnym zniesieniem opisanego w projekcie uchwały, art. 14 ust. 1 pkt 1 ppkt o., nakazu 
realizacji pasa zieleni krajobrazowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 21 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o odstąpienie od narzuconego  
w planie poszerzenia drogi wewnętrznej 11KDW (dz. 927/6) kosztem dz. 926/4. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 22 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o obniżenie powierzchni wskazanej  
w projekcie uchwały art. 8 ust. 3 pkt a, z uwagi na wysokie ryzyko braku możliwości dotrzymania 
wymogu powierzchni działki nie mniejszej niż 800 m2, z uwagi na planowane poszerzenie drogi 
wewnętrznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 



Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 23 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o obniżenie powierzchni wskazanej  
w projekcie uchwały, art. 8 ust. 3 pkt a, z uwagi na wysokie ryzyko braku możliwości dotrzymania 
powierzchni działki nie mniejszej niż 800 m2, z uwagi na planowane poszerzenie drogi wewnętrznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 24 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): wniosek o zmianę linii zabudowy na 3 m  
od strony drogi wewnętrznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: Suchy Las – 
rejon ulic Polnej, Mokrej, Chmielnej i Suchej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/121/25 została podjęta. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 (00:28:27 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja głosowała nad tym, żeby zdjąć zadanie 710/71.075/4300 - zakup usług 
pozostałych, oprzyrządowanie i oprogramowanie do wykonania usługi (dotyczyło to uchwały 
reklamowej. Radni jednogłośnie (7 głosów za) zdecydowali o tym, żeby zdjąć 340 000,00 zł 
z tego projektu. Zadanie 750/75.075/4300 - zakup usług pozostałych. Zmniejszenie o 200 000,00 zł. 
Zadanie dotyczy spółki LARG. Komisja zdecydowała, żeby najpierw prezes spółki powiedział, 
na co te pieniądze mają być przeznaczone (7 głosów za). Komisja rozmawiała też o programie  
do rozliczenia windykacji opłaty reklamowej. Pani Skarbnik tłumaczyła, że zakup tego rozszerzenia 
do programu to koszt 100 000,00 złotych.  Komisja nie mówiła o tym, żeby to zdjąć. Prosimy,  
żeby Pani Skarbnik opowiedziała, ile dokładnie teraz tych reklam mamy, bo słyszałam, że obecnie 
tylko 16. Czy te 100 000,00 zł chcemy teraz wydawać, bo można to obliczać za pomocą programu 
MS Excel. Przewodnicząca Komisji zaproponowała przeznaczyć kwotę 100 000,00 zł  
na remont budynku szatni, na boisku w Złotkowie. Wyraziła życzenie, żeby zakres tego remontu,  
był ustalony z prezesem Złotych Złotkowo. Finansowania zadania IBI WPF 2024.0055 (7 głosów za). 
Całość projektu uchwały (po cięciach i dodaniu) Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy Przewodnicząca 
sformułowała pytanie do Pani Skarbnik, chodzi o te 100 000,00 zł. Dodała, że za pomocą MS Excel, 
pewnie też bylibyśmy w stanie rozliczać, ale nie wie jak to wygląda w przypadku windykacji.  
To jednak nie są jedyne decyzje jakie wydajemy. Wydajemy także decyzje podatkowe, decyzje 
ustalające opłaty adiacenckie. Zapytała, czy przy takiej małej ilości złożonych deklaracji, 
dotyczących reklam, faktycznie jest teraz konieczność wydawania tych 100 000,00 złotych,  
czy moglibyśmy poradzić sobie z obsługą tych deklaracji za pomocą programów, które są obecnie 
używane przez Wydział Finansowy. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że rozumiem, iż mamy obecnie (według tego  
co powiedziano) 14 deklaracji złożonych. Referat, który zajmuje się wymiarem opłaty reklamowej 
może jest w stanie sobie poradzić z jej naliczaniem za pomocą MS Excel, jeżeli dojdzie jednak  
do windykacji, która obecnie jest tylko w formie elektronicznej, to niestety nie mamy takiego 
narzędzia i nie możemy tych opłat reklamowych podpiąć pod ten program, który służy  
do rejestracji, windykacji podatku od nieruchomości itd. 100 000,00 zł to jest dosyć wysoka kwota, 
ale będziemy musieli taki moduł dokupić, teraz, czy za rok, bo windykacja odbywa się tylko  
w sposób elektroniczny. Nie wiem, ile będzie ostatecznie deklaracji do opłaty reklamowej. 
Czekaliśmy od 2023 roku na to, żeby była inwentaryzacja, żebyśmy mogli jako Wydział Finansowy, 
podjąć  
decyzję w sposób racjonalny. Tablic reklamowych przy pierwszej inwentaryzacji, która była robiona 
kilka lat temu było ok. 2 700 sztuk, więc nie wyobrażam sobie, żebyśmy to mogli robić za pomocą 
MS Excel. Skłaniamy się ku temu, żeby mieć takie narzędzie, dzięki któremu w sposób nowoczesny, 
i racjonalny, będziemy mogli rejestrować przypisy opłaty reklamowej i później dalej prowadzić 
windykację. Jak do tej pory nie otrzymaliśmy z Referatu Planowania i Architektury rejestru 
deklaracji, które wpłynęły. W związku z powyższym, nie możemy powiedzieć kto powinien wpłacić, 
a kto wpłacił. 



Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że rozumie, iż kwota 100 000,00 zł w tej chwili 
pojawia się w tej puli, która proponowana jest przez Komisję do zmniejszenia. Przypomniał,  
że podczas komisji była mowa o tym, że kupując cały pakiet oprogramowania w tej chwili, w bloku 
cyberbezpiecznego samorządu, wiedząc, że będzie to związane z wdrażaniem, ze szkoleniami,  
z wysokimi kosztami, w których większą część stanowią koszty ludzkie, koszty informatyków,  
którzy to wprowadzają, wdrażają, szkolą. Kupując ten program, który jest niezbędny, będziemy 
mogli w tej części wdrożeniowej, uzyskać pewne oszczędności. To oprogramowanie będzie  
nam potrzebne. Do tej ilości deklaracji dzisiaj nie ma się co przywiązywać, bo przecież mówiliśmy  
o tym, że rezygnując z inwentaryzacji jeszcze pod rządami starej uchwały reklamowej, będziemy 
rozpoczynali procedurę inwentaryzacji, miejscowość po miejscowości i ilość wszczętych 
postępowań będzie nam ten wolumen przedmiotów opodatkowania systematycznie zwiększała.  
To jest zupełnie naturalne, że przyjmujemy, że za miesiąc, za 3 miesiące, za pół roku, niezależnie  
od tego, czy będziemy mieli nową uchwałę czy nie, to ilość tych reklam będzie coraz większa. 
Zwracam uwagę na fakt, że to nie jest ilość reklam zgłoszonych, tylko ilość deklaracji,  
bo w tych deklaracjach w większości jest po kilka reklam. Jestem przekonany, że jutro, za miesiąc, 
za 3 miesiące, będzie tego na pewno więcej i tak tego wydatku nie unikniemy. Zwracamy się  
do Państwa o to, żeby tego nie wykreślać, żeby mieć w jednym pakiecie, który będziemy kupowali 
w firmie Rekord. Informatycy będą nam przeprowadzali szkolenie z pięciu programów,  
to przeprowadzą również z szóstego. O co chodzi z tym Excelem, to nie wiem. Chętnie bym z tym, 
który to przedstawił porozmawiał, bo być może to jest jakiś pomysł racjonalizatorski, żeby zastąpić 
oprogramowania księgowe Excelem, ale chociaż się na tym nie znam tak bardzo, to uważam,  
że to jest raczej niemożliwe, biorąc pod uwagę konieczność wdrożenia EZD w najbliższym czasie,  
a Excel niestety nie będzie tutaj narzędziem, który spełni wymogi, które wynikają z przepisów  
z ustawy i rozporządzeń. To, że na razie jest to przesunięte nie oznacza, że to nie wejdzie. Wójt 
Gminy przypomniał, że Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Radna Sylwia Sawińska wspomniała o kwocie na tzw. promocję gospodarczą (bo to nie są pieniądze 
dla spółki, tylko dla urzędu), którą wykorzystujemy poprzez powierzenie pewnych zadań spółce 
komunalnej, na realizację ważnych zadań w obszarze promocji, szczególnie promocji gospodarczej. 
Na komisji padło pytanie, czy jestem w stanie przedstawić najważniejsze rzeczy, które wydarzyły się 
w I kwartale i te, które będą planowane. Zgodnie z moją zapowiedzią, nie będąc w stanie wtedy 
Państwu odpowiedzieć, przekazałem tą informację prezesowi spółki LARG i dzisiaj jest świetna 
okazja, żeby prezes spółki to zaprezentował. Mam nadzieję, że ta prezentacja i informacje,  
które Państwo otrzymacie w zakresie tego, co się wydarzyło i tego, co się ma wydarzyć w naszej 
współpracy na rzecz gminy i jej rozwoju, przekona Państwa, że to będą naprawdę słusznie 
zaplanowane i słusznie spożytkowane środki. Proszę o przyzwolenie na to, żeby taka prezentacja 
została przedstawiona. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że była rozmowa o tym, że kupując paczkę rozszerzeń oprogramowania, będzie  
to tańsze i przyjmuje to do wiadomości. Następnie zadeklarowała, że chce złożyć 3 wnioski,  
które były głosowane na komisji. Wniosek o zdjęcie kwoty 340 000,00 zł z zadania 
710/71.075/4300 zakup usług pozostałych. Kolejny wniosek: zdjęcie kwoty 200 000,00 zł z zadania 
750/75.075/4300 zakup usług pozostałych. Następny wniosek: dodanie nowego zadania - remont 
budynku szatni na boisku w Złotkowie – kwota 100 000,00 złotych, finansowanie z zadania  
IBI WPF 2024.0055. Następnie poprosiła o podpowiedź, czy w tym zadaniu powinno być ujęte,  
że zakres zadania jest do ustalenia z prezesem Złotych Złotkowo. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy 100 000,00 złotych 
na zakup licencji, jest w tych 340 000,00 złotych z klasyfikacji 710/710.95/4300, czy licencja  
jest w klasyfikacji 750.  



Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że licencja jest w klasyfikacji750 i dotyczy 
kompleksowego oprogramowania dla urzędu gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku o zdjęcie z planu wydatków bieżących z klasyfikacji 710-710.95-4300 kwoty 340 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Przewodniczącą Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską, czy decyzja z komisji, 
dotycząca zaproszenia prezesa spółki LARG Wojciecha Ptaka na kolejne posiedzenie komisji  
jest podtrzymywana, czy przedstawiamy teraz pracę i zakres tego wszystkiego, co zadziało się  
w spółce w I kwartale.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
wyraziła opinię, że sprawozdanie powinno się odbyć na komisji, będzie wtedy więcej czasu  
na dyskusję. Dodała, że komisja to była czas, w którym jej zdaniem, prezes spółki wnioskujący  
o pieniądze się pojawi. Ponownie zaproponowała przełożenie sprawozdania na komisję. 
 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyraził zdziwienie faktem, że Komisja  
Finansowo-Budżetowa mając możliwość dzisiaj spotkania, wysłuchania prezesa spółki LARG,  
który ma na pewno też dużo informacji ważnych, pozytywnych, dotyczących tego co się dzieje  
w obszarze rozwoju finansów nie chce skorzystać z jego obecności i wysłuchać tego, 
 co ma do przekazania. Pomijając kwestię taktu, raz jeszcze dał wyraz swemu zdziwieniu, że Radni 
nie mają ochoty wysłuchać co się dzieje w spółce, która pracuje w trudnych czasach na rzecz 
rozwoju gminy, która jest również ważnym źródłem dochodów (podatek od środków 
transportowych), że nie chcą nie skorzystać z obecności prezesa, wiedzy i informacji, które zostały 
specjalnie na dzisiejszą sesję przygotowane. Wójt Gminy zaapelował do Radnych o to,  
żeby to wystąpienie mogło mieć miejsce oraz o przyjęcie kwoty 200 000,00 zł na dalszą współpracę 
Gminy z Lokalną Agencją Rozwoju Gospodarczego.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że wyraziła swoje zdanie, a każdy Radny może wyrazić swoje. Ktoś może zgłosić 
wniosek, żeby ta prezentacja się odbyła, ale informatycy tej prezentacji wcześniej nie dostali. 
Dodała, że wcześniej nie było to zgłaszane, że będzie prezentacja. Każdy z Radnych może  
się wypowiedzieć na ten temat. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że wypowie się za siebie, ale wyraziła przypuszczenie, 
że większość członków Komisji Budżetowej podzieli to zdanie, że pytań do prezesa spółki mamy 
całkiem sporo. Oczekiwalibyśmy najpierw otrzymania dokumentów do zapoznania się  
przed komisją, żeby można na nich popracować i lepiej wykorzystać czas w trakcie komisji.  
W związku z tym, przychyliła się do tego, żeby ta rozmowa odbyła się na komisji. Dodała, że prezes 
spółki zaskoczył Radnych swoją obecnością, ale prezentacji nie mamy, w związku z czym nie widzi 
powodu do tego, żeby dzisiaj wprowadzać prezentację do porządku obrad. 



Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że Rada Gminy, urzędnicy, w tym Wójt, jesteśmy 
od tego, żeby każdą chwilę wykorzystywać pracując na rzecz rozwoju gminy, ważnych spraw  
dla mieszkańców gminy. Po raz kolejny wyraził zdziwienie formalizmem i koniecznością 
strategicznego planowania takich zwyczajnych rzeczy jak rozmowa. Dzisiaj głosujemy kwestię 
dalszej współpracy z Lokalną Agencją Rozwoju Gospodarczego w czasie najbliższych kilku miesięcy. 
Kiedy mówimy o też nieplanowanej przyczepce czy szatni, to możemy to zrobić w 2 minuty,  
bez żadnego planowania, przesyłania, wcześniejszej debaty, a dzisiaj, kiedy sprawa jest w planie, 
jest w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową, została zaanonsowana na ostatniej 
komisji, to Radni nie chcą wysłuchać sprawozdania. Wójt Gminy dodał, że mówił, iż nie posiada 
wiedzy dotyczącej spółki, ale tą wiedzę mogą mieć przedstawiciele spółki i pozwolił sobie w imieniu 
swoim i Rady Gminy zaprosić prezesa LARG na dzisiejsze spotkanie, co jest zupełnie naturalne,  
bo za chwilę Państwo będziecie w tej sprawie głosowali. Prezes LARG chciał po prostu zabrać głos, 
bo prezentacji multimedialnej nie ma, ale nawet gdyby miał, to też by nie było problemu. 
Nieraz w bardziej banalnych sprawach robimy przerwę 5-minutową, żeby coś zorganizować. 
Mówiłem o tym, że konkurencja nam rośnie prawie pod nosem, czy za rzeką. Staramy się walczyć 
każdego dnia o to, żeby wynik finansowy był jak najlepszy, a Państwo chcecie to odłożyć o miesiąc. 
Mamy taką potrzebę, bo ta potrzeba jest w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową,  
ta potrzeba jest przeze mnie zasygnalizowana. My tej współpracy potrzebujemy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że wszelkie zmiany, 
które dotyczą spółek, zawsze są omawiane na komisji i jeśli prezes spółki chce przekonać Radę,  
to po prostu przybywa na taką komisję i tam się odbywa dyskusja. Jeśli nie ma prezentacji,  
to jakby w ogóle nie widzę sensu słuchania tego, zapisywania, robienia sobie notatek, 
ale jeżeli prezes spółki przybył bez prezentacji, to zapraszam do wypowiedzi. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że zamierza przedstawić to, co Lokalna Agencja 
Rozwoju Gospodarczego wykonała w I kwartale, czym może się poszczycić. Skupił się  
na konkretnych działaniach i efektach, które były zrealizowane w tym okresie. W ślad  
za konferencją TSL (Transport Spedycja Logistyka), którą zorganizowaliśmy w grudniu zeszłego roku, 
odbyliśmy szereg spotkań z prawie wszystkimi towarzystwami leasingowymi, które obecnie mają 
siedzibę lub też oddział w Suchym Lesie i które są naszym głównym klientem. Co istotne, pojawiły 
się dwie nowe relacje, z dwoma dużymi, nowymi towarzystwami leasingowymi, z którymi mamy 
nadzieję współpracować, podobnie jak z tymi, które są obecnie w gminie zarejestrowane. 
Wdrożyliśmy nową strategię pozyskiwania klientów. Wspominałem o tym w raporcie, który został 
Państwu przekazany jeszcze w zeszłym roku. Nowa strategia (objęta naszą tajemnicą handlową), 
przewiduje m.in. współpracę z magazynem Transport Managers, z którą rozpoczęliśmy współpracę. 
Opublikowaliśmy w tym magazynie już dwie publikacje papierowe i elektroniczne. Byliśmy obecni 
jako partner merytoryczny, na marcowej konferencji w Krakowie (Transport Summit 4.0), o nowych 
technologiach, o sztucznej inteligencji w transporcie, gdzie nawiązałem bardzo korzystne kontakty  
z przedstawicielami brokerów ubezpieczeniowych oraz z firmami transportowymi, które mam 
nadzieję, że zaowocują dalszą współpracą. Przygotowaliśmy nową ofertę współpracy,  
która wykracza poza towarzystwa leasingowe, do firm transportowych oraz rozpoczęliśmy dość 
aktywną akcję mailingową w tym zakresie. Uruchomiliśmy, prowadzimy profil na profilu Linkedin, 
który uważam za bardzo istotny kanał komunikacji w branży TSL i już pierwsze efekty widzimy  
i pierwsze kontakty notujemy. Na bieżąco również aktualizujemy profil na Facebooku oraz naszą 
stronę internetową, która przeszła znaczącą modernizację. Stworzyliśmy również kalkulator 
oszczędności na stronie LARG, który umożliwia w bardzo prosty sposób obecnym i przyszłym 
klientom, zaprognozowanie oszczędności w zakresie podatku od środków transportu. Nie ukrywam, 
że w trakcie konferencji cieszył się dużym zainteresowaniem. Na bieżąco mogłem wyliczać naszym 
potencjalnym klientom, jakie oszczędności odniosą przy rejestracji swojego oddziału lub siedziby  



na terenie naszej gminy. W maju tego roku przygotowujemy się do kolejnej konferencji,  
na której LARG i gmina Suchy Las będą partnerami strategicznymi. Będzie to konferencja 
managerów i kadry kierowniczej branży TSL. Upatrujemy dużych możliwości nawiązania kontaktów. 
Kolejny obszar, pozyskiwanie funduszy zewnętrznych. Możemy pochwalić się pierwszymi złożonymi 
wnioskami w partnerstwie z Fundacją Rolna z Chludowa, złożyliśmy wniosek w ramach działania 
6.3 Fundusze Europejskie dla Wielkopolski. Dotyczył on równouprawnienia, wyrównywania szans 
kobiet i mężczyzn na rynku pracy. W porozumieniu z Wydziałem Nieruchomości Planowania 
Przestrzennego Urzędu Gminy, podejmujemy kroki w celu uzyskania funduszy z KPO, działanie 
A131, wdrożenie reformy zagospodarowania przestrzennego. Chodzi tutaj o refundację kosztów 
poniesionych w ramach przygotowania miejscowych planów oraz planu ogólnego. W porozumieniu 
z dyrekcją Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej, napisaliśmy i złożyliśmy wniosek w ramach 
komponentu B114 KPO - wzmocnienie efektywności energetycznej obiektów lokalnej aktywności 
społecznej. To był wniosek na ponad 800 000,00 złotych, koszty kwalifikowane 600 000,00 złotych. 
Dofinansowanie wynosi 100%, więc aż grzech było nie skorzystać z tej okazji. Wniosek obejmuje 
instalację fotowoltaiczną, pompę ciepła i wymianę drzwi. Zgodnie ze sporządzonym audytem 
efektywności energetycznej, ma przynieść oszczędności powyżej 35% energii w ciągu roku  
dla tego obiektu. Jesteśmy już po poprawkach oceny formalnej, czekamy na wyniki. Był to konkurs 
na zasadzie, kto pierwszy ten lepszy. Znaleźliśmy się wśród 66 wnioskodawców, którzy 
zakwalifikowali się na alokację, która skończyła się o godz. 200 w nocy, takie było zainteresowanie 
tym konkursem. Konsultujemy obecnie z Bankiem Gospodarstwa Krajowego narzędzie, związane  
z pożyczką OZE dla przedsiębiorstw. To będzie finansowane również w ramach Funduszy 
Europejskich dla Wielkopolski. Będą to fundusze dedykowane w ramach pożyczki  
dla przedsiębiorstw, ale równie podobne narzędzie ma być wdrożone w połowie roku dla jednostek 
organizacyjnych samorządowych, upatrujemy w tym również szansę na to, żeby przeprowadzić  
taki sam proces jak z biblioteką, również w innych jednostkach organizacyjnych i wspomóc  
je w zakresie pozyskiwania funduszy na odnawialne źródła energii. Jesteśmy już po pierwszym 
etapie prac nad strategią rozwoju gminy. Bardzo się cieszę, że współpracujemy z gminą również  
w tym zakresie. Opracowaliśmy wstępną koncepcję, inwentaryzację, cele strategii. Aktualnie trwają 
prace związane z ankietą, która ma na celu zebranie opinii publicznej. Dziękuję tym Państwu,  
którzy wypełnili tę ankietę. Jeżeli ktoś jeszcze nie wypełnił, to jeszcze ma szansę, żeby to zrobić.  
Kończymy mapowanie interesariuszy. W ramach strategii odbyły się liczne spotkania  
z przedstawicielami urzędu gminy, z przedstawicielami Fundacji Miasto, urbanistami  
oraz pracownikami Metropolii Poznań, którzy gościli w naszej siedzibie. Jeżeli chodzi o bieżącą 
działalność spółki, żeby zapewnić lepszą dostępność usług, spółka LARG zrezygnowała w tym roku  
z doradztwa w zakresie funduszy unijnych, prowadzonego tylko raz w miesiącu przez firmę 
zewnętrzną i wprowadziła stałe, codzienne wsparcie w zakresie, dostępne dla wszystkich 
zainteresowanych. Czyli każdego dnia, każdy może zainteresowany może do nas przyjść, zadzwonić  
i zapytać o fundusze unijne. Z tego tytułu udzielamy regularnych porad organizacjom 
pozarządowym, pomagamy im już w pisaniu konkretnych wniosków, a efekty myślę, że za chwilę 
Państwo zobaczycie w ich dorobku. Doradzamy również w zakresie funduszy europejskich 
przedsiębiorstwom, zdajemy sobie sprawę, że ten obszar jest szczególnie ograniczony w okresie 
programowania dla Wielkopolski, ale stale współpracujemy z Wielkopolskim Funduszem Rozwoju, 
Wielkopolską Agencją Rozwoju Przedsiębiorczości, Powiatowym Urzędem Pracy oraz lokalną grupą 
działania Kraina Trzech Rzek. Średnio, miesięcznie udzielamy kilku porad indywidualnych w zakresie 
założenia działalności gospodarczej lub jej rozwoju. Oczywiście w stały, regularny sposób, 
monitorujemy liczbę zarejestrowanych pojazdów w naszej gminie. Obserwujemy, co konkurencja 
robi na rynku, jeśli chodzi o sąsiednie gminy, ale też gminy w całym kraju. Obserwujemy tendencje  
i na tym obszarze również będziemy za chwilę mogli się pochwalić skutecznymi działaniami. 



Przedstawiciele spółki, na zaproszenie posłów Bartosza Zawiei i Jakuba Rutnickiego, uczestniczyli 
również szkoleniu zorganizowanym przez Wojewódzki i Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, 
w zakresie ich programów dotacyjnych oraz zorganizowali dwa spotkania, praktycznie  
dla wszystkich przedstawicieli, szefów wydziałów i referatów urzędu gminy, kierownictwa, 
wszystkich spółek, dyrektorów szkół podstawowych. Poinformowaliśmy ich, o możliwości 
współpracy ze spółką LARG, przedstawiliśmy możliwości finansowania, a efekty już widzimy - 
przychodzą do nas, pytają, dzwonią o konkretne programy. Jeśli chodzi o salę konferencyjną, 
zgodnie z pierwotnymi założeniami udostępniamy ją kilku podmiotom ekonomii społecznej,  
które działają na terenie naszej gminy oraz wynajmujemy ją w sposób komercyjny. W I kwartale 
2025 roku pozyskaliśmy dziesięciu nowych klientów w ramach wirtualnego biura, poszerzamy 
pakiet firm, które mają siedzibę w Gminie Suchy Las. Jeśli chodzi o sprawy bieżące, sporządziliśmy 
sprawozdanie merytoryczne i finansowe. Chciałbym podkreślić, że zgodnie z rekomendacjami, 
spółka zmniejszyła koszty działalności operacyjnej, zmniejszyliśmy również stratę w 2024 roku  
(do minus 25 000,00 zł) w porównaniu do roku poprzedniego (minus 115 000,00 zł). Sporządziliśmy 
raport dostępności oraz wkład do raportu o stanie gminy. Podczas licznych spotkań, gościliśmy 
przedstawicieli starostwa, metropolii Poznań. Staramy się szerzyć i promować także produkty 
lokalne. Kupujemy wyroby Serowarni Golęczewo, suszarni mięsnej, Pasieki Zielątkowo oraz innych 
podmiotów. W ten sposób również chcemy promować nasze lokalne wyroby. Jeżeli pojawią się 
jakieś konkretne, szczegółowe pytania to służę pomocą, mogę przybyć na komisję i udzielić 
pewnych informacji dotyczących strategii pozyskiwania nowych klientów.  
Radna Joanna Radzięda zadała prezesowi LARG kilka pytań. Ile kosztuje współpraca z magazynem, 
ile kosztowała konferencja i jakie są z tego osiągnięte korzyści przez spółkę, szczególnie  
te wymierne finansowo, o jakiej liczbie nowych środków transportu mówimy i w której kategorii. 
Pan Wójt na komisji podkreślał trudną sytuację i zapaść na rynku TSL. Proszę o przedstawienie  
tej zapaści, czy też sytuacji na rynku. Jeżeli chodzi o obsługę jednostek gminnych, w jaki sposób  
i w jakiej wysokości naliczana jest marża dla spółki, od realizacji projektów takich jak z CKiBP.  
Sala konferencyjna - ile było wynajmów komercyjnych, a ile od jednostek zależnych od urzędu 
gminy. I w kwestii wkładu do raportu o stanie gminy. Przygotowywaliście wkład wyłącznie  
o działalności spółki, tak jak robią to np. OSP poproszone przez urząd, żeby podsumować swój rok. 
Czy LARG ma jakiś większy wkład w tworzenie raportu w tym roku. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że jeśli chodzi o raport, to podmiot, który wykonuje, 
raport przysyła skomplikowane dane, które trzeba uzupełnić, więc nie wie, jak spółka może mieć 
większy wpływ. Tam, gdzie był obszar do opisania, który był przypisany spółce, to pisaliśmy. Myślę, 
że spełniliśmy oczekiwania w tym zakresie, bo nie otrzymaliśmy żadnej zwrotki. Jeśli chodzi  
o szczegóły dotyczące współpracy z transport managerem, to prześlę tę informację pocztą 
elektroniczną, bo nie znam szczegółów i dokładnych danych dotyczących współpracy. Pozyskiwanie 
klientów (to z pewnością wszyscy wiemy) nie odbywa się z dnia na dzień, szczególnie w takim 
obszarze jak TSL. Mam nadzieję, że Pani Radna zapoznała się z raportem, który przesłaliśmy  
w zeszłym roku. który bardzo kompleksowo i dogłębnie przeanalizował sytuację branży TSL  
na rynku, w ciągu 5 lat i jaki to miało wpływ na budżet gminy. Wszystkie dokładne dane 
przedstawiliśmy, jaki była zapaść na rynku niemieckim, jakie są konsekwencje wojny na Ukrainie  
i jaki to miało wpływ na całą branżę. Odsyłam do tego raportu, który wszystkim Radnym został 
przesłany. Co do wymiernych korzyści, to chyba nikt nie oczekuje, że po jednej konferencji, 
ktoś zapuka i przeniesie całą swoją flotę do firmy LARG. To jest proces, musimy się uwiarygodnić 
wśród nowych klientów, pokazać się jako merytoryczny podmiot, który ma pewną wizję rozwoju, 
ma do zaoferowania nie tylko najniższe stawki podatku od środków transportu. Proszę mi wierzyć, 
że rozmawiałem na konferencji w Krakowie z kilkoma firmami transportowymi i wszędzie  
w tych gminach, gdzie oni mają zarejestrowane środki transportu, są najniższe stawki podatku.  



Tu już nie konkurujemy. Chcemy konkurować czymś więcej, zaproponować pewien model 
współpracy, opartej na wiedzy w zakresie nie tylko funduszy unijnych, ale również rozwiązań 
innowacyjnych, które możemy finansować poprzez fundusze unijne. Pokazać się jako podmiot, 
który w tej branży coś rozumie. Stąd też współpracujemy i zapytaliśmy w Ministerstwie Cyfryzacji  
o postępy w zakresie e-rejestracji. Z całą świadomością powiem Pani, że po I kwartale, wymiernych 
korzyści mojej obecności na konferencji w Krakowie nie ma. Są na razie koszty. Jak w każdej firmie, 
każdy produkt, który się rozwija, na początku wymaga poniesienia pewnych nakładów,  
żeby one potem przenosiły przychody. Jeśli chodzi o liczbę wynajmów komercyjnych  
i bezpłatnych, to odpowiedź prześlę również pocztą elektroniczną. Co do tych dwóch podmiotów 
też nie chciałbym publicznie mówić, jakie to były duże podmioty, bo to jest objęte tajemnicą 
handlową. Nie chciałbym tu zdradzać z którymi podmiotami obecnie współpracujemy, bo myślę,  
że dopóki nie mamy wymiernej korzyści w postaci umowy, to nie powinno to nie powinno się  
o tym mówić publicznie.  
Radna Joanna Radzięda oznajmiła, że ustosunkuje się do wniosku o dołożenie tych 200 000,00 zł 
na promocję gospodarczą, zaraz po tym jak dostanie pocztą elektroniczną wszystkie informacje. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o oszczędności. 
Przypomniała, że prezes wspomniał o 115 000,00 zł straty za rok 2023. Za 2024 jest tej straty  
25 000,00 zł, z czego wynikają te oszczędności. Oddaliśmy jedno biuro, ale wynajęliśmy inne, 
w którym funkcjonuje prezes i jest salka konferencyjna. Mieliśmy dwóch pracowników, teraz mamy 
trzech pracowników. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że jeżeli chodzi rachunek zysków i strat, 
to oszczędności wynikają z cięć na wynagrodzeniach i na wynajmie. Tamta powierzchnia była 
droższa w porównaniu do tej, którą obecnie wynajmujemy. To są pozycje, na których dokonaliśmy 
oszczędności. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że to jest zaskakująca 
informacja, bo za kadencji prezesa Masłowskiego padła informacja, że przenosi się na drugą stronę, 
ponieważ tam jest taniej niż tutaj. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że może podesłać Radnym obecne obciążenie spółki 
wynajmem. Dodał, że jeśli chodzi o współpracę z biblioteką, to zrobiliśmy to w ramach 
dotychczasowego wynagrodzenia i nie pobraliśmy żadnego dodatkowego wynagrodzenia w ramach 
przygotowania tego wniosku. Biblioteka zapłaciła tylko za audyt energetyczny, który jest niezbędny 
do aplikowania w różnych innych funduszach. Tutaj wymierną korzyścią będą oszczędności rzędu 
35% i dofinansowanie w wysokości 6 000,00 złotych. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że prezes LARG 
wspomniał o spotkaniu z Fundacją Miasto i zapytała, czy to ta firma będzie przygotowywała 
strategię rozwoju dla Gminy Suchy Las. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak potwierdził. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy umowa  
jest już podpisana i czy znamy już koszt tego dokumentu. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak oznajmił, że nie pamięta dokładnie kwot i obiecał przesłać dane 
pocztą elektroniczną. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że oczekuje nie tylko na informacje o oszczędnościach  
i kosztach strategii, ale także szczegółowych informacji dotyczących kosztów współpracy  
z magazynem branżowym, konferencji oraz szczegółowych odpowiedzi na wszystkie pytania,  
które padły na sesji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że Radny ma prawo kontrolowania spółek 
prawa handlowego należących do gminy, w której sprawuje funkcję Radnego i co do tego, 
oczywiście nie ma wątpliwości. Natomiast warto zawsze zaplanować pozyskiwanie informacji, 



czy nawet ich kontrolę lub weryfikację. Warto to skorelować z realizacją statutowych zadań, 
wynikających z obowiązków Rady Nadzorczej Spółki. Rada Nadzorcza bada sprawozdanie  
oraz sprawozdanie finansowe przygotowane przez zarząd spółki, w cyklach rocznych, 
przygotowując się do skwitowania lub braku skwitowania działalności zarządu za ubiegły rok  
i to jest taki moment, gdzie można pozyskać bardzo szczegółowe informacje. W tej chwili 
rozpoczyna się ten proces pracy Rady Nadzorczej. Gdyby Pani Radna skontaktowała się z prezesem, 
spółki w trybie, który jest określony w ustawie dotyczącej kontroli radnego w spółce,  
byłaby możliwość przekazania sprawozdania Rady Nadzorczej z badania sprawozdania zarządu, 
bo on jest wtedy dostępny dla każdego radnego i tam znajdują się odpowiedzi na wszystkie 
pytania. W sprawozdaniu wszystko można znaleźć.  
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że podtrzymuje swój wniosek. Nie mamy jeszcze zamkniętego  
I kwartału, a pieniądze, które są przekazane na LARG już się skończyły? Poczekajmy na te szczegóły, 
na te kwestie, których prezes teraz nie potrafi nam uściślić. Na komisji będziemy bardziej 
świadomie podejmować tę decyzję. Poznajmy wszystkie koszty, te dotychczas poniesione  
i te planowane. Jeżeli w I kwartale potrzebujemy kolejnych 200 000,00 zł, to nie wiem,  
czy dotychczasowe się wyczerpały, czy się nie wyczerpały. Porozmawiajmy o tym szerzej,  
bo zostały nam jeszcze trzy kwartały w tym roku. Podkreśliła raz jeszcze, że podtrzymuje  
swój wniosek i zaprasza prezesa LARG na komisję, o terminie której poinformuje, jak tylko zostanie 
ustalony.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że zgadza się  
z wypowiedzią Wójta Gminy, o możliwości kontroli. Prezes LARG jest prezesem od czerwca 
ubiegłego roku, więc być może jeszcze nie wie, że jak się składa wniosek do Rady Gminy,  
to przychodzi się najpierw rozmawiać z właścicielem spółki, czyli z Wójtem Gminy i z Panią 
Skarbnik, to w drugiej kolejności przychodzi się na Komisję Budżetową po to, żeby przekonać 
również Radnych do kolejnych działań, które spółka chce powierzyć, czy które chce kupić od spółki 
urząd i myślę, że wtedy byłaby też łatwiejsza dyskusja. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że to nie prezes LARG, tylko Wójt Gminy 
jako kierownik urzędu zamierza kupić pewne usługi. I to nie działa z automatu, że prezes pisze  
wniosek jako ofertę do referatu promocji, bo to referat promocji, ten wniosek do projektu budżetu 
składa. Referat Promocji nie ma już środków, żeby realizować powierzone zadania w zakresie 
promocji gospodarczej, współpracując z Lokalną Agencją Rozwoju Gospodarczego. Dlatego byłem 
obecny na komisji, bo chcę Państwa przekonać, żebyście w budżecie uchwalili środki, które pozwolą 
nam na realizację tej polityki. Nawet prezes LARG do nas aplikuje, proponuje i mówi: „musicie  
z Radą porozmawiać o pieniądzach, bo ja mam świetną ofertę, mam świetne pomysły, jesteśmy  
w trakcie realizacji pewnych zadań, a wam niestety brakuje na to środków”. To nie działa tak,  
że prezes napisze wniosek i potem przychodzi na komisję. To my musimy dbać o to, żeby te środki 
były i dlatego tak bardzo mi zależy, żebyście Państwo te środki uchwalili, żebyśmy mogli 
kontynuować programy, żebyśmy mogli dalej być aktywni, żebyśmy nie oddali pola innym,  
bo na tym rynku, na rynku usług wirtualnych, biznesowych, lokalnych, rynku aplikacji i strategii  
jest konkurencja, czy nam się to podoba, czy nie. Jesteśmy metropolią, jesteśmy aglomeracją,  
ale ten rynek jest ograniczony. Ilość podatników jest ograniczona i trzeba zrobić wszystko,  
żeby tych podatków było jak najwięcej. Sami Państwo widzicie, co robi miasto Poznań.  
Każdy wprowadza karty mieszkańca, każdy wprowadza listy obecności, każdy tylko patrzy,  
żeby hermetyzować ten samorząd i usługi komunalne nakierowywać dla swoich, nie dla obcych. 
Wójt Gminy odpowiedział na uwagę Radnej Sylwii Sawińskiej. Gdybyśmy od razu, tak jak to było  
w projekcie uchwały budżetowej, przyjęli kwotę, która była w tym projekcie uchwały budżetowej 
była na promocję gospodarczą (400 tys. zł), nie musielibyśmy się wypytywać, przepytywać  
i spotykać, żeby co kwartał czy co pół roku decydować o tym, czy przyznać, czy nie przyznać 



kolejnych pieniędzy. To tak samo jak z inwestycjami. Nikt nie uchwala połowy środków  
na inwestycje. Jest plan, jest propozycja na zadanie i się uchwala środki na całe zadanie,  
a potem następuje rozliczenie. Państwo rozliczacie Wójta, analizując sprawozdanie z wykonania 
budżetu i udzielając, bądź nie udzielając absolutorium. I tak samo jest w spółce prawa handlowego. 
Wykonuje zadania, a o skwitowaniu decyduje zgromadzenie wspólników, czyli ten kto zamawia  
te zadania i kto kontroluje prawidłowe wydatkowanie środków, czyli w tym przypadku wójt 
reprezentujący gminę w spółce, jako organ właścicielski. Dzisiaj się spotykamy tylko dlatego,  
że w uchwale budżetowej głównej, świadomie zrobiliśmy mniejszą pulę środków, co w oczywisty 
sposób zaplanowało dzisiejsze spotkanie. Wiadomo było, że środki na realizację zadań się skończą  
i w ciągu roku budżetowego spotkamy się nie raz, a może nie dwa razy. Bo takie spotkanie  
i taka dyskusja, prawdopodobnie jeszcze późnym latem albo wczesną jesienią będzie niezbędna.  
Radna Joanna Radzięda zadała pytanie Wójtowi Gminy, czy w takim razie planując i przedstawiając 
Radzie Gminy budżet z kwotą 400 000,00 zł na promocję gospodarczą, z góry zakładał,  
że to jest kwota, która nie wystarczy na cały rok, czy jednak miała wystarczyć, a dzisiaj znajdujemy 
się w sytuacji, w której połowa tej kwoty wyczerpała się po jednym kwartale. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że przed chwilą Radni rozmawiali z prezesem 
na temat strategii. Strategia nie jest częścią promocji gospodarczej, my tylko współpracujemy  
z generalnym wykonawcą. Powierzyliśmy strategię w trybie powierzenia. Generalnym wykonawcą, 
jest Fundacja Miasto, Związku Miast Polskich, z LARG współpracujemy również w innych obszarach. 
Spółka prowadzi również autonomiczną, niezależną działalność gospodarczą, niezależnie  
od tych zleceń i tych powierzeń, które my przedstawiamy. Podwyższenie limitu jest absolutnie 
możliwe. To nie oznacza, że środki zostaną wykorzystane, ale podwyższenie limitu jest absolutnie 
możliwe. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że być może złoży wniosek z wyższym limitem na sesji  
w przyszłym miesiącu, po spotkaniu z prezesem LARG na komisji  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku o zdjęcie z planu wydatków bieżących z klasyfikacji 750-750.75-4300 kwoty 200 000 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 3: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak. 
Wstrzymujących się – 4: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Robert Rozwadowski,  
Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że był jeszcze 
wniosek o remont szatni Złotych Złotkowo, zwiększenie o 100 000,00 zł. 
Radna Sylwia Sawińska poprosiła o podpowiedź, czy dopisać zakres tego remontu. Dodała,  
że chciałaby poprosić o to, żeby zakres remontu skonsultować z prezesem Złotych Złotkowo.  
Oni wiedzą dokładnie co chcą zrobić. Są drużyną, która jest w lidze okręgowej, chcą iść wyżej,  
chcą się przygotowywać do tego, żeby godnie przyjmować swoich przeciwników w Złotkowie.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zaimponowała mu ta metoda, bo to jest 
metoda wpisywania tytułem, a nie kwotą do budżetu. Dodał, że rozumie, iż zakres remontu 
zupełnie nie jest znany, mówimy szatnia, tak ogólnie. Zapytał Radną Sylwię Sawińską, czy wie  
ile pomieszczeń przewidziano do remontu, ile natrysków. Takie PFU rozumiem, nie istnieje dzisiaj. 
Ja nie mam pretensji, tylko mówię, że dzisiaj znamy podstawową definicję tego wydatku – szatnia,  



a zakres powinniśmy ustalić. To jest dla mnie zupełnie naturalne, że z użytkownikiem ustala się to, 
co jest potrzebne, równie dobrze można by wpisać kwotę 10 000,00 złotych, żeby ten wydatek  
był w budżecie, bo chodzi o to, żeby on zaistniał w budżecie i żeby na tej podstawie zaistniało 
zobowiązanie uzgodnienia z użytkownikiem tzw. OPZ, czyli opisania przedmiotu zamówienia,  
żeby można powiedzieć np. na kolejnej sesji, że brakuje nam tyle i tyle, bo wstępny kosztorys mamy 
opracowany na poziomie 150 000,00 czy 80 000,00 zł. Gorzej jakbyśmy dopisali do 100 tys. złotych, 
a okazałoby się, że szatnia kosztuje 150 tys. zł. My możemy oczywiście taką szatnię zrobić  
za 100 000,00 zł, ale rozumiem, że nie jest celem zamknięcie się w tej kwocie, tylko zrobienie 
porządnego opisu przedmiotu zamówienia. Dodał, że OPZ i postępowanie przygotuje urząd. Urząd 
będzie prowadził tę inwestycję. Na pierwsze spotkanie w Wydziale Inwestycji zaprosimy prezesa 
klubu, powie co jest potrzebne, ile natrysków, jaka powierzchnia, pokój sędziowski, czy coś jeszcze 
ma być i będziemy wtedy znali zakres. Pamiętajcie o tym, że to nie jest teren należący do gminy, 
teren należy do Lasów Państwowych. Z inwestycjami na obcym gruncie, z nakładami na obcym 
gruncie trzeba bardzo uważać, więc im lżejsze, im bardziej mobilne, im bardziej rozbieralne,  
tym lepiej. Lasy Państwowe potrafią zmieniać umowy, a szczególnie te, które współpracują  
z Wojskiem Polskim, potrafią zmienić zdanie z dnia na dzień. Następnie Wójt Gminy zwrócił uwagę, 
że rola prezesa klubu sportowego, ograniczy się do uzgodnień. 
Radna Sylwia Sawińska przypomniała, że podkreślała, żeby porozmawiać z prezesem klubu, 
bo on dokładnie wie, co chce zrobić, w jakiej kwocie, co może wykonać i już zdobył pewne oferty. 
Chce je przedstawić, że w takiej kwocie może wykonać te rzeczy, o których mówił, a Państwo 
zapytanie ofertowe złożycie. Wie w jakiej kwocie może się zmieścić. Ma chyba dwie firmy, 
które mu zaproponowały wykonawstwo. Państwo oczywiście, jako urząd, są tym organem,  
które to ofertowanie przeprowadzi i to wy będziecie to procedować. Chodzi mi tylko o to,  
żeby prezes mógł Państwu przedstawić to, co on uważa, że w tej kwocie może wykonać  
i on doskonale wie czego chce. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że najlepiej by było, gdyby to co powiedziała 
Radna Sylwia Sawińska nie znalazło się w protokole, bo te oferty może prezes sobie mieć  
w szufladzie, w bagażniku, u siebie może nawet na ścianie porozwieszać, one nas zupełnie  
nie interesują, bo prezes nie jest od tego. Niech prezes się z nami spotka i powie czego chce. 
Za chwilę jeszcze Pani powie, że mamy trzecią ofertę załatwić, żeby wszystko się zgadzało. Znacie 
Państwo nasze regulaminy zamówień publicznych, znacie Państwo ustawę o zamówieniach 
publicznych i my przeprowadzimy tę procedurę po swojemu. Urząd ją przeprowadzi. Natomiast 
program funkcjonalno-użytkowy, nie wyobrażam sobie, żeby z prezesem klubu tego nie omówić. 
Oferty, badanie rynku i kontakty prezesa z firmami naprawdę nas jako urzędu, nie interesują.  
Jeżeli będzie badanie rynku, oferty wyślemy do tych firm, jeżeli to będzie przetarg, niech śledzą 
stronę, niech składają oferty w przetargu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku o zwiększenie w planie wydatków majątkowych, o kwotę 100 000 zł na remont szatni 
klubu Złoci Złotkowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/122/25 została podjęta. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051 (01:35:27 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (6 głosów za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie Pani Wicewójt,  
czy udało się już rozstrzygnąć i odpowiedzieć na pytania, bo to zwiększenie jest znacznie większe 
niż dwie pierwsze kwoty z otwarcia ofert i na jakim jesteśmy etapie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że badanie ofert jeszcze trwa  
i nie dokonano wyboru oferenta, dlatego kwota zwiększenia nie jest dokładnie znana,  
ale podtrzymuje swój wniosek, żeby była to kwota, która zapewni finansowanie w przypadku, 
gdyby wygrała jedna z trzech najniższych ofert. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję.  
(Nikt nie zabrał głosu). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/123/25 została podjęta. 
 

 



Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działek gruntu  
nr: 155, 163/1 oraz części działki nr 163/4 w Zielątkowie (01:37:29 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy za). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działek gruntu  
nr: 155, 163/1 oraz części działki nr 163/4 w Zielątkowie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/124/25 została podjęta. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Suchy Las przez osoby fizyczne i osoby prawne 
inne niż jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych, które powinny 
być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu 
przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów  
lub uczestników zajęć rewalidacyjno - wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia 
wykorzystania dotacji (01:38:53 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych na terenie Gminy Suchy Las przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku  
o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie 
dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów lub uczestników zajęć rewalidacyjno - 
wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/125/25 została podjęta. 

 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla publicznych przedszkoli 

niebędących przedszkolami specjalnymi, prowadzonych w Gminie Suchy Las przez osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, w wysokości wyższej  
niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych (01:40:31 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla publicznych przedszkoli 
niebędących przedszkolami specjalnymi, prowadzonych w Gminie Suchy Las przez osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, w wysokości wyższej  
niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/126/25 została podjęta. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet  
i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli  
w gminie Suchy Las (01:41:42 *). 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że przygotował i zgłasza dwie autopoprawki  
do tego projektu. Na Komisji były pytania dotyczące rzeczywistych skutków niepodjęcia tej uchwały 
na tej sesji. Padło pytanie, czy możemy to przesunąć na później. Wójt Gminy wyjaśnił,  
że autopoprawki numer 1 nie powinniśmy przesuwać, tylko ją przegłosować, gdyż w połowie 
kwietnia, zapadnie wyrok w sprawie, której dotyczy autopoprawka numer 1. Gdyby się okazało,  
że zaskarżona przez prokuratora uchwała np. zostałaby usunięta z obiegu, wtedy mielibyśmy lukę  
i brak podstawy do wypłacania diety. Więc warto tę pierwszą autopoprawkę potraktować 
jako prawie obligatoryjną. Druga autopoprawka została przygotowana po spotkaniu z Radą Gminy, 
sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli i jest propozycją korekty samych diet  
(podwyżki o 200,00 zł). Wejdzie w życie od 1 dnia następnego miesiąca, jeżeli zostanie podjęta.  
Autopoprawka numer dwa jest fakultatywna. Może być podjęta w innym terminie, za miesiąc,  
za 3 miesiące, za pół roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że na Komisji  
Wójt Gminy powiedział, że tej drugiej autopoprawki (dotyczącej podwyżek nie będzie, ze względu 
na to, że w Sejmie jest procedowana ustawa dotycząca wyrównania wynagrodzeń dla wszystkich 
sołtysów, ponieważ one są bardzo zróżnicowane w wielu gminach. Trudno by było znaleźć  



chociaż 30% gmin w całej Polsce, które będą miały dokładnie takie same wynagrodzenia,  
które opiewają na kwoty od 250,00 aż do 1800,00 zł (Tarnowo Podgórne). Zapytała, dlaczego Wójt 
Gminy podjął jednak decyzję o zmianie tych kwot. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że dlatego podzieliłem swoją propozycję  
na dwie autopoprawki. Państwo zdecydujecie, czy przyjąć pierwszą, a drugiej nie przyjąć,  
czy przyjąć obie pomimo tego, że jest wcześniej wspomniany projekt w sejmie, chociaż do laski 
marszałkowskiej jeszcze nie wpłynął. Jest w nim podana kwota maksymalnej obowiązkowej diety. 
Maksymalna obowiązkowa dieta dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli (powyżej tysiąc 
mieszkańców), zgodnie z projektem przygotowanym przez stronę samorządową (projekt Związku 
Gmin Wiejskich) wynosi 900,00 złotych.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał,  
że nie chciałby być tym złym, wolałbym stanąć po stronie Pana Wójta i zrobić podwyżki, przy okazji 
może jeszcze dla radnych. Dodał, że poświęcił trochę czasu na to, żeby przeanalizować wysokość 
diet w innych gminach. Obecne stawki, i to nie jest żadną tajemnicą, czyli 1000,00; 1200,00; 
i 1400,00 złotych, to jedne z najwyższych w tej chwili stawek obowiązujących w kraju. Podwyżka  
o 20% (200,00 złotych z 1000.00 zł), jest naprawdę bardzo dużą podwyżką. Nie chcę tutaj walczyć  
z sołtysami, z kolegami, z koleżankami, że to ma sens. Może i to ma sens, tylko pamiętajcie  
również o tym, że wyższą dietę niż Państwo mają tylko w Tarnowie Podgórnym (1800,00 zł).  
Mogę przytoczyć co najmniej 30 przykładów gmin, gdzie te diety są w wysokości 250,00-300,00 zł. 
Przyjmuje się średnio, że dieta dla sołtysa (bo nie mówi się o przewodniczących) wynosi 
600,00 zł. Z moralnego i społecznego punktu widzenia, przy deficycie w budżecie rzędu 76 mln zł, 
zwiększanie diety lekką ręką o 20%, jest lekką przesadą. Wiem, że podwyżka była ostatni raz  
w 2022 roku. W 2022 roku osobiście byłem w zespole, który przygotowywał uchwałę i analizował, 
jaką kwotę wpisać. Padły wtedy propozycje 600,00; 700,00 i 800,00 zł. Część członków stwierdziła 
jednak, że dobrze by było podać taką kwotę, która przez 5 lat nie będzie zmieniana. Nie jestem 
przeciwnikiem tego, żeby podwyższać, ale też nie jestem za podwyżką. Jest już procedowana 
ustawa dotycząca diet sołtysów, w której najprawdopodobniej będą tzw. widełki. Kwota 
maksymalna ma być ustalona na 900,00 zł. Jeżeli teraz zwiększymy, to może się okazać, że za parę 
miesięcy będziemy zmniejszać. Namawiam do tego, żeby przyjąć autopoprawkę numer jeden,  
która jest bardzo ważna ze względów formalnych i proponuję nie przyjmować autopoprawki numer 
dwa, przeanalizować zasadność tej kwoty, zastanowić się nad tym, czy to są dobre propozycje.  
To jest bardzo dobra propozycja ze strony Wójta Gminy, doceniająca ciężką pracę sołtysów 
i przewodniczących, przypominam jednak, że tak średnia kwota diet sołeckich to 600,00 zł, 
więc jeżeli u nas ją zwiększymy do 1200,00; 1400,00 i 1600,00 zł, pojawi się duża dysproporcja  
w stosunku do diet w innych gminach. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz nawiązując do ustawy,  
o której wspomniał Wójt Gminy stwierdziła, że to chyba dobra wiadomość dla przewodniczących 
zarządów osiedli. Ich rola ma być zrównana z rolą sołtysów, jeśli chodzi o dodatek do emerytur.  
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że podwyżka diety dla sołtysa w 2025 roku  
jest uzasadniona kilkoma czynnikami. Od 2022 roku, wzrosły koszty życia, co wpływa na codzienne 
wydatki sołtysa. Nastąpiło zwiększenie zakresu obowiązków sołtysa, związane z nowymi 
projektami, które wymaga od sołtysów większego zaangażowania i odpowiedzialności. Zmiany 
prawne oraz konieczność zarządzania dodatkowymi zadaniami np. fundusze czy projekty 
inwestycyjne, także wskazują na potrzebę podwyżki. Dodatkowo dostosowanie diety do realiów 
rynkowych i rosnących wynagrodzeń w innych branżach, może pomóc w motywowaniu  
do pełnienia tej funkcji. Podwyżka diety umożliwi też pokrycie naszych kosztów związanych  
z reprezentowaniem wsi, organizowaniem wydarzeń czy uczestnictwem w szkoleniach. 
Chcielibyśmy zmienić w tej uchwale § 1 pkt. 6, który dotyczy warunków otrzymywania 100% diety. 



Stanowi on, że dieta ulega obniżeniu o 50% w stosunku do kwoty ustalonej w ust. 1, w przypadku 
nieobecności sołtysa albo przewodniczącego zarządu osiedla na sesji Rady Gminy Suchy Las. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, w wykazie obowiązków sołtysa nie ma uczestniczenia 
w sesjach Rady Gminy. Nie ma też takiej informacji w statutach naszych sołectw. Uważamy,  
że obniżenie diety do 50% w przypadku, gdy sołtys nie uczestniczy w sesji, jest krzywdzące. Sołtysi 
nie głosują nad uchwałami. Uważamy, że zapis powinien zostać usunięty albo zmodyfikowany  
i np. do nieobecności sołtysa na sesji Rady Gminy powinien być zastosowany zapis z § 1 pkt. 4, 
gdzie w sytuacji, gdy niewykonywanie przez sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli 
obowiązków związanych z pełnieniem tych funkcji trwa niepełny miesiąc, dietę za dany miesiąc 
ustala się proporcjonalnie do liczby dni kalendarzowych, w których czynności te były wykonywane. 
Za dzień pełnienia funkcji przyjmuje się 1/30 wysokości diety, o której mowa w ust. 1.  
Mamy jeszcze jeden argument, który powinien zobrazować potrzebę zmian. My jako sołtysi  
i przewodniczący, chcemy się rozwijać i dokształcać. 24 i 25 kwietnia przewidziane jest szkolenie  
dla sołtysów organizowane przez powiat poznański, 24 kwietnia jest również sesja Rady Gminy. 
Sołtys, który chce uczestniczyć w szkoleniu, zostaje podwójnie ukarany. Musi wziąć 2 dni urlopu 
na szkolenie, ale nie będzie uczestniczył w sesji, co spowoduje obniżenie kwoty diety do 50%. 
Uważam, że jest to wysoce niesprawiedliwe. My jako Sołtysi, sprawujemy te funkcję nie po to,  
żeby co miesiąc dostawać jakieś pieniądze. W 2019 roku, kiedy kandydowałam na sołtysa, nawet 
nie wiedziałam, że jest coś takiego jak dieta dla sołtysa. Chciałam pełnić tę funkcję i dalej chcę, 
dlatego pełnię ją drugą kadencję. Natomiast uważam, że pewne kwestie powinny być zmienione  
i sołtysi również powinni być w jakiś sposób wynagrodzeni finansowo. Ustawa może będzie, 
a może jej nie będzie. Mogą być konsultacje z sołtysami, mogą też być wskazane warunki  
w ustawie, że kwoty diet będą uzależnione od możliwości gmin. Trudno oczekiwać od gminy,  
która jest na ostatnim miejscu w rankingu wynagradzania sołtysów, że będzie płaciła 1000,00 zł,  
ale trudno też nie oczekiwać od gminy, która jest w rankingach bardzo wysoko, żeby przez parę lat 
te diety nie były podwyższane. Dla mnie to po prostu jakieś kuriozum. Chciałam to powiedzieć  
i powiedziałam, jestem bardzo szczęśliwa, lepiej mi na duchu. Mam nadzieję, że Państwo 
zagłosujecie zgodnie ze swoim sumieniem. My jako sołtysi, chcemy być docenieni za to, co robimy, 
bo docenieniem dla nas największym jest współpraca z mieszkańcami i ich zadowolenie,  
ale potrzebujemy też wsparcia finansowego, które nam zrekompensuje podróżowanie do gminy, 
żeby dostarczać faktury, a teraz będziemy musieli częściej to robić, bo mamy określone terminy, 
żeby dokumenty finansowe w oryginale dostarczyć. Jeśli ktoś jeździ codziennie do pracy  
i przejeżdża przez Suchy Las, to oczywiście nie ma problemu, ale gdy się zmieniają warunki 
zatrudnienia i człowiek tak, jak ja teraz, pracuje na pracy zdalnej, to powiem szczerze,  
że do Suchego Lasu, jak nie muszę, to nie jeżdżę. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał,  
że pieniądze, które otrzymują sołtysi i przewodniczący, to nie jest pensja, tylko dieta. Dieta, stanowi 
rekompensatę za udział sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w sesjach Rady Gminy Suchy 
Las, w posiedzeniach Komisji Rady Gminy Suchy Las, w spotkaniach zwoływanych przez Wójta 
Gminy oraz za wykonywanie przez nich innych obowiązków wynikających z ustawy o samorządzie 
gminnym. Prosiłbym przewodniczących i sołtysów, żeby nie traktowali diet jak pensji. Sołtysi  
po osiągnięciu wieku emerytalnego dostaną dodatek do emerytury 380,00 złotych. Przewodniczący 
wprawdzie tego nie dostają i wątpię, żeby to kiedykolwiek przeszło, mimo że Przewodnicząca 
Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz zapewnia, że będzie zrównanie. Cieszyłbym się 
bardzo, jakby tak było, miałbym dodatek do emerytury i na pewno bym się z tego powodu cieszył. 
Nie jestem wrogiem tej podwyżki, natomiast zdroworozsądkowo, z moralnego i społecznego 
punktu widzenia, jest to nie fair. My też, jako radni, nie występujemy, nie liczymy, że Pan Wójt 
wystąpi z takim wnioskiem o zwiększenie nam, a jeszcze możemy też sobie zwiększyć,  



bo maksymalna w tej chwili stawka jest 90, 85, 80 i 60 %. Natomiast wiemy, jak to będzie odebrane 
społecznie i dlatego nawet takich kroków nie próbujemy podejmować. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że od 15 lat, co jakiś czas 
ten problem występuje. Przybiera on wymiar kuluarowy, nieraz formalny, tak jak dzisiaj,  
nieraz oficjalny. Ludzie się odwołują do moralności, do litery prawa i do ducha tego prawa.  
To nie jest nic nowego. Nie chciałbym się do szczegółów odnosić, bo nie zagłębiałem się w temat, 
nie analizowałem tego, jak wyglądają diety radnych w innych samorządach, jak wyglądają diety 
sołtysów, przewodniczących. O dodatkach emerytalnych Radny Zbigniew Hącia mi mówił,  
że dostają te dodatki tylko sołtysi, a przewodniczący nie. Trochę mnie to dziwi, zwłaszcza  
w gminach miejsko-wiejskich, bo chyba przewodniczący mają najwięcej ludzi pod sobą.  
To są najliczniejsze jednostki pomocnicze, ale jest jak jest. Kto się decyduje, ten wie jakie są realia 
finansowe tych zajęć. Proponowałbym, żeby ten temat po 15 latach już jakoś zamknąć  
i nie kontynuować więcej, żeby po prostu uchwalić jeden projekt uchwały, który by dotyczył 
zarówno diet radnych, jak i diet sołtysów i przewodniczących, który by wprowadził jakieś jasne  
i czytelne kryteria. Ja też się oczywiście dziwię, dlaczego sołtys ma potrącenie za sesję,  
na której nie ma prawa głosować 50%, a radny 20%. To jest dziwactwo i trudno tutaj oczekiwać, 
żeby ktoś rozsądny to popierał. Natomiast, jak najbardziej jestem za tym, żeby taki krok podjąć, 
żeby stworzyć jeden projekt, który jasno pokazywałby mieszkańcom, w jaki sposób ich wybrańcy  
są wynagradzani w sensie rekompensat, bo to oczywiście nie jest pensja, od tego nie ma ZUS-u,  
to nie jest dochód, za trud bycia radnym, sołtysem czy przewodniczącym. Wtedy sprawa miałaby 
szansę zakończyć się szczęśliwie, w przeciwnym wypadku te dyskusje będą się przeciągały  
przez następne 15 lat i do niczego nie dojdziemy. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że odczytano informację z § 1 ust. 2 
autopoprawki numer 1, który ma obecne brzmienie, natomiast on ma być zmieniony i brzmienie 
po zmianie wygląda w ten sposób, że dieta, o której mowa w ust. 1 stanowi rekompensatę za udział 
sołtysów i przewodniczących osiedli w sesjach Rady Gminy oraz wykonywanie przez nich 
obowiązków wynikających z ustawy. Z rozmów między sołtysami wynika, że to brzmienie powinno 
być po zmianie odrobinę inne, jeśli nie chcemy przyjąć tych wytycznych odnośnie 1:30, czyli dieta, 
o której mowa w ust. 1 stanowi rekompensatę za wykonywanie przez nich obowiązków 
wynikających z ustawy o samorządzie gminnym. To nasza gmina warunkuje przyznanie tej diety 
sołtysom i przewodniczącym, którzy muszą uczestniczyć w sesjach Rady Gminy. Z żadnych innych 
przepisów to nie wynika, nie wynika ani ze statutów sołectw, ani z obowiązków wynikających  
z ustawie o samorządzie gminnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska nie zgodziła się  
z przedmówczynią. Przekazała, że radni są radnymi całej gminy. Państwo (sołtysi i przewodniczący) 
jesteście sołtysami czy przewodniczącymi swoich jednostek. Na sesji mówi się o wielu rzeczach 
związanych z inwestycjami, z rzeczami, które dotyczą zamówień publicznych, ich rozstrzygania itd., 
więc Państwo macie bezpośredni dostęp do pełnych informacji i do tego, żeby móc poinformować 
swoich mieszkańców albo napisać post lub w jakikolwiek inny sposób komunikować się z nimi, 
podzielić swoją wiedzą. Próbujemy teraz wyrzucić z tego wszystko, jednocześnie podnosząc kwotę 
diety, a to już uważam za daleko niestosowne.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz nawiązując do wypowiedzi  
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego Radosława Banaszaka przekazała,  
że o zrównaniu uprawnień sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli mówił na spotkaniu 
wicewojewoda Maciejewski. Biorąc pod uwagę to, że był 24 lata sołtysem, można domniemywać, 
że bardzo mocno pilnuje tego tematu.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła opinię,  
że to jest niesprawiedliwy zapis, że dotyczy on wyłącznie sołtysów, bo to jest tylko kwestia 



nomenklatury, że ktoś jest sołtysem, a ktoś jest przewodniczącym osiedla, a tak naprawdę 
wykonują takie same zadania, więc absolutnie powinno być to uwzględnione.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał sołtysom  
i przewodniczącym, że tak naprawdę nie mają obowiązku przychodzić na sesję. Dieta za pełnienie 
obowiązków wynosi 500, 00 zł, a kolejne 500,00 zł jest za obecność i uczestnictwo w sesji. Tak było 
również w poprzedniej uchwale, tylko tam było to też kwotowo określone. Nie wiem, czy Michał 
(Przybylski) pamiętasz, jak te 390,00 złotych było, że jeżeli ktoś nie uczestniczył w sesji,  
to te 390,00 złotych tracił, a tylko dostawał samą dietę. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że z tego co się orientuje, 
to obecność przewodniczących i sołtysów jest określona chyba przez statut gminy, natomiast  
nie wynika z ustawy o samorządzie terytorialnym. Tutaj nie chodzi o to czy sołtys musi być na sesji, 
czy nie musi, bo chyba Kasi Kachel nie o to chodziło, tu chodzi tylko o to, że w „karany” za absencję 
radny jest w wymiarze 20%, a sołtys w wymiarze 50%. Który z nich bardziej powinien być na sesji,  
a który nie, to już oddaję Państwu pod rozwagę. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że dokładnie o to tutaj chodzi, ale również  
o to, że sołtysi uważają, że można by było to obniżenie diety o 50% zmniejszyć. Wcześniej 
wspominała o szkoleniu, które odbędzie się w dniach 24-25 kwietnia, na które sołtysi chcą jechać  
i zdobywać wiedzę, bo program jest bardzo atrakcyjny, ale w sesji też chcieliby uczestniczyć. 
Regulamin nie reguluje takich kwestii, tylko zakłada z góry obniżenie diety do 50% za absencję  
na sesji. Uważamy, że jest to krzywdzące.  
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że pełni podwójną funkcję, ale bardziej jako przewodniczący 
zarządu osiedla chce się wypowiedzieć. Przypomniał, że dyskusja w tym temacie toczy się  
od przynajmniej 10 lat. Dodał, że kiedy został wybrany na przewodniczącego zarządu w 2019 roku, 
nie miał świadomości funkcjonowania czegoś takiego jak diety, nie interesował się tym zupełnie.  
Zdaję sobie sprawę z tego, że jest różna sytuacja u różnych sołtysów i przewodniczących. Pewnie 
nie każdy może sobie pozwolić na to, żeby pedantycznie rozliczać np. paliwo w samochodzie,  
bo trudno rozdzielić pewne rzeczy, bo czasami podczas jednego wyjazdu załatwia się kilka spraw,  
zarówno sprawy osobiste, jak i służbowe. Idealnie by było, gdyby prawdziwi społecznicy pełnili role 
społeczne społecznie i nie pobierali za to żadnych środków, ale trudno wymagać od kogoś,  
żeby dokładał np. do paliwa, bo trudno przeliczać jakiś czas pracy. Jeśli ktoś się naprawdę angażuje, 
to doby brakuje. Zawsze, kiedy pojawiały się wnioski o podnoszenie diet, to byłem przeciw.  
Nie chciałem sam sobie podnosić tej kwoty, bo tę rolę pełniłem. W porównaniu do moich 
kilkunastu znajomych sołtysów i przewodniczących zarządów z innych rejonów kraju (Lubuskie  
i Dolny Śląsk), mamy bardzo wysokie uposażenie, diety są wysokie. Zgadzam się, że źle to wygląda  
z punktu widzenia publicznego. Zgadzam się też z tym, że trzeba uregulować kwestie potrąceń.  
Na poniedziałkowym spotkaniu podałem taki przykład. Trudno porównywać sytuację Kasi 
(Katarzyna Kachel) i moją. Moja jednostka jest mniej więcej dwa razy większa liczebnie  
od Golęczewa, ale ok. czterokrotnie mniejsza powierzchniowo. Czyli teoretycznie, do swojego 
mieszkańca Kasia musi pokonywać większe odległości. Być może w ramach zadania lokalnego 
należałoby pomyśleć o tym, żeby dokonać jakiejś modyfikacji, żeby można było jakieś dodatkowe 
środki znaleźć na tego rodzaju działalność. Osobiście uważam te diety nie powinny zostać 
podwyższone, nie w tej sytuacji, nie teraz.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że z tego co słyszy, do autopoprawki numer 1  
nie ma żadnych wątpliwości. Komisja Oświaty również dyskutowała tę autopoprawkę na spotkaniu 
i termin oraz autopoprawka numer 1 jest nam konieczna do tego, żeby zakończyć sprawę  
z nadzorem nad tą uchwałą. Dodała, że skoro pojawia się tyle wątpliwości dotyczących i samej 
kwoty diety, jak również sposobów jej obniżania czy naliczania w ogóle, to proponuje, żeby dzisiaj 
ten temat zakończyć i wrócić do niego wtedy, kiedy sołtysi i przewodniczący dojdą do jakiegoś 



satysfakcjonującego trzy strony, czyli urząd, Radę Gminy i ich samych, sposobu obliczania cięć diety 
w przypadku nieobecności sołtysów i przewodniczących na sesji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że w niektórych gminach funkcjonuje stary 
podział składników diety (u nas też był kiedyś taki), oddzielnie jest liczony udział w sesji, oddzielnie 
wykonywanie czynności. W niektórych gminach są jeszcze inne komponenty. U nas jest to wszystko, 
zunifikowane, wszystko elementy diety stanowią jedną kwotę zawierającą udział w sesji, udział  
w komisjach oraz wykonywanie statutowych obowiązków przez sołtysa lub przewodniczącego.  
Po wysłuchaniu wystąpienia sołtysa wsi Golęczewo Katarzyny Kachel, Wójt Gminy wniósł 
autopoprawkę nr 3 do projektu uchwały, polegającą na zmniejszeniu 50% zmniejszenia diety 
za nieobecność w sesji do 20%. Zmiana dotyczy § 1 ust. 6 - dieta ulega obniżeniu w stosunku  
do kwoty ustalonej w ust. 1, w przypadku nieobecności sołtysa albo przewodniczącego zarządu 
osiedla na sesji Rady Gminy Suchy Las o 20% kwoty wskazanej w ust. 1. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał Wójta Gminy,  
skąd ten pośpiech, argumentując, że można było poczekać, uwzględnić inne postulaty sołtysów.  
Wyraził opinię, że Wójt Gminy próbuje na siłę dać 200,00 zł podwyżki i do tego jeszcze zmniejszyć 
procentowy wymiar zmniejszenia diety w przypadku nieobecności na sesji. Dodał, że sołtysi  
i przewodniczący i tak szanują Wójta Gminy i zrozumieją to, że możemy to przenieść w czasie, 
omówić na komisji, przyjąć argumenty za tym, żeby tę dietę zmniejszyć i za tym, żeby ewentualnie 
wykreślić jeszcze inne punkty, o których tu było wspomniane.  
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel odniosła się do propozycji złożonej przez Wójta Gminy, 
uznając ją za racjonalną. Następnie poprosiła Radnych, aby głosowali za przyjęciem wszystkich 
autopoprawek Wójta Gminy. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zakładam, że wszyscy się szanują 
i to ze względu na jego szacunek do innych wniósł tę autopoprawkę. Dodał, że nie zabiega 
o czyjeś względy oraz że po wypowiedzi sołtysa wsi Golęczewo Katarzyny Kachel uważa,  
że jego propozycja jest dobra i racjonalna. Przypomniał, że autopoprawka numer 1 zabezpiecza  
nas przed ewentualnym ryzykiem niekorzystnego rozstrzygnięcia sądowego. Wyraził również 
opinię, że autopoprawki numer 1 i 3 mogą spokojnie wejść w tej chwili do głosowania,  
a podniesienie diety może być odłożone na później. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz przekazała, że właśnie  
taki był pomysł, żeby zrównać obniżenie diety sołtysa za nieobecność na sesji, z obniżeniem diety 
radnego za nieobecność na sesji. Skoro radny ma 20%, to dlaczego sołtys ma mieć 50%.  
Zwracając się do Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego Radosława Banaszaka 
stwierdziła, że jest zdziwiona jego oburzeniem, bo równie dobrze Radni mogli wystąpić o zmianę 
diety i w przypadku, kiedy radnego nie ma na sesji zmniejszać jego dietę o 50%. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał,  
że w poprzedniej uchwale, która obowiązywała do roku 2022 istniał podział: do 1800 mieszkańców 
była kwota 590,00 zł i 330,00 za sesję. Od 1800 do 3000 mieszkańców była kwota 720,00 złotych  
i 330,00 za sesję. Powyżej 3000 mieszkańców była kwota 850,00 złotych i 330,00 za sesję. Aktualnie 
idea była taka, że w związku z częstą absencją przewodniczących i sołtysów, żeby zachęcić  
ich do udziału w sesji, kwota ścięcia była podniesiona do 50%. Ale to nie jest tylko u nas w gminie, 
bo w wielu sąsiednich gminach identyczny zapis funkcjonuje. To nie tylko my wymyślamy  
jakieś dodatkowe punkty, tylko tak to mniej więcej funkcjonuje.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz przypomniała, że przed 2018 
rokiem radni nie mieli diety zryczałtowanej i ścinanej za nieobecność, tylko mieli dodatek  
za obecność, za udział w sesji, co potwierdza Michał Przybylski, który również był wcześniej 
radnym. Więc jeśli mamy wracać historycznie do uchwał, do ryczałtów, to nie wyjdzie dobrze. 



Sołtys Wsi Chludowo Marek Piechowiak przekazał, że nie jest intencją sołtysów, żeby radni 
zgadzali się na propozycję Wójta Gminy, obniżenia ścięcia z 50% na 20%. Dodał, że większość  
z sołtysów i przewodniczących pracuje i czasami się zdarza, że nie mogą być na sesji, ale dzisiejsze 
możliwości pozwalają na oglądanie transmisji z sesji. Chcemy być na bieżąco, a transmisja daje  
taką możliwość. Sołtysi nie biorą udziału w głosowaniach, więc ich fizyczna obecność niewiele 
zmienia. Staramy się pozyskać jak najwięcej informacji i nieuczestniczenie w obradach Rady Gminy 
nie jest naszym celem. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przypomniała, że radni, gdy chcą uczestniczyć w komisji 
albo w sesji, która jest w innych godzinach niż popołudniowe, mają do tego pełno prawo i ustawa 
im pozwala na to. Wasz pracodawca musi was zwolnić i umożliwić pełnienie obowiązków radnych. 
Natomiast sołtysi i przewodniczący osiedli nie są ujęci w tych regulacjach. To powoduje,  
że jest im trudniej uczestniczyć w komisjach, sesjach i spotkaniach, które odbywają się w godzinach 
pracy, czyli 600 - 1600. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że dieta  
jest rekompensatą, czyli coś, co tracicie Państwo nie ponosząc kosztów. Nie można mieć ciasteczka  
i zjeść ciasteczka. Sołtysi i przewodniczący nie uczestniczą w komisjach, a sesje są popołudniami, 
przeważnie o godz. 1630. Dodała, że większość radnych również pracuje zawodowo.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że skoro już podniesiono argument, że pracodawca musi 
wyrazić zgodę na opuszczenie miejsca pracy, żeby pełnić obowiązki radnego, to żeby była jasność, 
udziela wtedy urlopu bezpłatnego. To nie jest tak, że radny zgarnia 100% pensji i 100% diety.  
Dodała, że skoro obecność na sesji jest tak ogromnym problemem, to może pójdźmy w kierunku 
tego, że wykreślimy obowiązkową obecność na sesji, ale nie podniesiemy wysokości diet. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (02:28:42 *) 
Wznowienie obrad (02:49:36 *) 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia autopoprawki nr 1. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka  
nr 1 została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia autopoprawki nr 2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 6: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic,  
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 



Przeciw – 6: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk,  
Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 3: Sylwia Sawińska, Jarosław Dudkiewicz, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka  
nr 2 nie została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia autopoprawki nr 3: w paragrafie nr 1 ust. 6 zmiana z 50% na 20% za nieobecność 
sołtysa/przewodniczącego zarządu na sesji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 
Przeciw – 6: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk,  
Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 5: Wiesława Prycińska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka  
nr 3 nie została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet  
i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli  
w gminie Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Jarosław Dudkiewicz. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/127/25 została podjęta. 
 
Radna Sylwia Sawińska zwracając się do Wójta Gminy przekazała, że Radni rozmawiali podczas 
przerwy o tych autopoprawkach, które na szybko były wprowadzane i proszą, żeby zorganizować 
spotkanie sołtysi, radni, urząd, żeby jeszcze raz o tym porozmawiać (o tych autopoprawkach,  
które nie zostały przyjęte). 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Poznań (02:54:48 *). 
 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że to jest formalność, którą musimy 
spełnić, by móc podpisać porozumienie z powiatem. Jest to spisanie tego, co Rada Gminy podjęła 
uchwałą na poprzedniej sesji (zmiana WPF), czyli przyznanie środków finansowych na budowę 
etapu IIa układu komunikacyjnego, związane z budową węzłów przesiadkowych. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania  
do projektu uchwały. (Nie było pytań). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Poznań. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr XI/128/25 została podjęta. 
 

Ad. 13. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych” (02:23:50 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przedstawiła informacje z Wydziałów i Referatów: 
 

• budowa nowej szkoły w Biedrusku. Jesteśmy w trakcie analizy i badania ofert złożonych  
przez oferentów. Przypomnę, najniższa kwota to nieco ponad 54 000 000,00 zł, a najwyższa - 
prawie 86 000 000,00 zł. W zakresie nadzoru tej inwestycji również trwa badanie ofert, 

• konserwacja zbiornika Balaton. Postępowanie jest w przygotowaniu, 

• Suchy Las, budowa Centrum Profilaktyki Poprzez Sport i Rekreację. Dzięki dzisiejszej decyzji 
będziemy mogli podpisać umowę z wykonawcą (po weryfikacji ofert), 

• Golęczewo, budowa chodnika w ciągu pieszym pomiędzy ul. Lazurową, a ul. Krętą  
wraz z oświetleniem. Podpisana jest umowa i prace projektowe trwają, 

• świadczenie usług medycyny pracy i innych usług medycznych, również jest podpisana umowa, 

• zakup subskrypcji rocznych Microsoft Office, również podpisaliśmy już umowę, 

• poprawa cyberbezpieczeństwa w Gminie Suchy Las, przetarg został ogłoszony. Otwarcie ofert 
planujemy na 4 kwietnia, 

• wsparcie rozwoju usług publicznych w samorządzie lokalnym Metropolii Poznań w Gminie Suchy 
Las, postępowanie jest w przygotowaniu, 

• Suchy Las, ul. Zielińskiego, przetarg został ogłoszony, planowane otwarcie ofert 14 kwietnia, 

• Złotkowo, ul. Rodowa, Platynowa, Żelazna, przetarg jest ogłoszony, planowane otwarcie ofert  
10 kwietnia, 

• Złotniki, ul. Lazurytowa, przetarg ogłoszony, otwarcie ofert zaplanowaliśmy na 9 kwietnia, 

• Złotniki Wieś, położenie sztucznej nawierzchni na zniszczonej nawierzchni asfaltowej, na boisku 
koszykówki, przetarg został ogłoszony, otwarcie ofert planujemy na 8 kwietnia, 

• zakup komputerów mobilnych oraz monitorów, postępowanie jest w przygotowaniu, 

• Suchy Las, budowa ul. Wiśniowej, ogłoszenie nastąpiło dziś, planowane otwarcie 16 kwietnia, 

• Złotkowo, strefa AG, bypass do ul. Lipowej, postępowanie w przygotowaniu, 

• jesteśmy w trakcie uzgodnień ze starostwem powiatowym na sygnalizację świetlną w Zielątkowie, 
na dwa przejścia dla pieszych, 

• wysłaliśmy zapytania ofertowe w zakresie zabezpieczenia akustycznego przy skateparku,  
etap pierwszy, 

• projekt drogowy Suchy Las Wschód. Jesteśmy w trakcie uzgodnień z projektantami  
oraz po pierwszym spotkaniu z mieszkańcami (nieformalnym), ale już pierwsze uwagi powstały, 



więc zostały naniesione przez projektantów. Jeśli po naszej stronie nie będzie już uwag,  
wtedy zaplanujemy spotkanie z mieszkańcami również w tym obszarze, 

• projekt przebudowy ul. Leśnej jest w trakcie opiniowania geometrii. Tutaj uzupełnię informację, 
która pojawiła się też podczas komisji, w ramach tego projektu chodnik między ul. Leśną,  
a ul. Dębową wraz z oświetleniem jest w ramach tego zadania projektowego, 

• na 7 i 8 kwietnia zaplanowane są zebrania wiejskie w Chludowie i Zielątkowie celem dyskusji  
z mieszkańcami, na temat projektu rewitalizacji wsi, czyli układu komunikacyjnego, drogowego  
w centrum wraz z terenem przyszkolnym oraz dyskusja na temat terenu sportowego  
przy ul. Chludowskiej, a w Zielątkowie, dotyczące koncepcji w sprawie projektu świetlicy wiejskiej, 

• 18 marca odbyło się zebranie z mieszkańcami w Biedrusku, dyskutowaliśmy szeroko na temat 
zagospodarowania terenu przy Kolby, 

• na koniec kwietnia planowany jest odbiór parkingu w Chludowie przy Kościele. 
 
► Informacje Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

• dokumentacja, która wpłynęła do Biura Rady. Dotyczy wniosku o uchwalenie zintegrowanego 
planu inwestycyjnego. O tym było sporo powiedziane na Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego. Wszyscy Państwo Radni otrzymali linka do dokumentacji. Dokumentacja  
jest dostępna na stronie na BIP, 

• kolejny dokument, który wpłynął do Biura Rady 19 marca, to stanowisko Komisji Rewizyjnej  
po dokonanej analizie realizacji zaleceń pokontrolnych, z kontroli przeprowadzonej w spółce 
gminnej GCI sp. z o.o., obszerny materiał. Do wglądu w Biurze Rady, 

• kolejny dokument, podpisany przez Pana Wójta i dotyczy stanowiska Komisji Rewizyjnej  
po dokonanej analizie realizacji zaleceń pokontrolnych, z kontroli przeprowadzonej w spółce 
gminnej GCI sp. z o.o. z dnia 18 marca 2025 roku, do wiadomości Rada Gminy Suchy Las. 
Prosiłbym, żeby Komisja Rewizyjna z tym materiałem się zapoznała. Dokument dostępny w Biurze 
Rady, 

• kolejny dokument, wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las 
przeprowadzonej w spółce gminnej ZGK Suchy Las sp. z o.o. Dokument z 18 marca, do zapoznania 
w Biurze Rady 

• kolejny dokument, dotyczy rezygnacji z planowanego wyniesionego przejścia dla pieszych.  
Ten dokument był szeroko omawiany na Komisji Porządku Publicznego, 

• kolejny dokument też dotyczy prośby o rezygnację z wyniesionego przejścia dla pieszych.  
Jest to pismo skierowane do mieszkanki Suchego Lasu z ul. Strażackiej, w podpisie Pani Wicewójt. 
Dotyczy prośby o rezygnację. Ten dokument też był szeroko omawiany na Komisji Porządku 
Publicznego, 

• dokument z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. Wielkopolski Urząd 
Wojewódzki w Poznaniu. Pismo skierowane do prezydentów, burmistrzów, wójtów gmin. 
Szanowni Państwo, zwracam się do Państwa z uprzejmą prośbą o przedstawienie zgodnie  
z właściwością, informacji dotyczących funkcjonowania gminnych Rad Seniorów. Stan powinien 
być sporządzony na dzień 31 grudnia 2024 roku, ale tu jest bardzo ważny zapis, o przesłanie 
informacji proszę wyłącznie jednostki, na terenie których funkcjonują Rady Seniorów.  
Jest załącznik jeden, drugi, trzeci dotyczący zestawienia działania Rad Seniorów, 

• kolejne pismo skierowane do przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. Pismo Zastępcy 
Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu, kierowane na ręce Pani Przewodniczącej. 
Odnosząc się do dotychczasowej korespondencji, dotyczącej procesu pozyskiwania 



nieruchomości, mającej stanowić nową siedzibę Komisariatu Policji w Suchym Lesie  
oraz podjętych przez Policję przy współpracy z Gminą Suchy Las działań, zmierzających  
do zrealizowania tej inicjatywy informuję, że Komenda Wojewódzka Policji w Poznaniu 
przygotowuje kolejny etap inwestycji, obejmujący adaptację i przystosowanie kupionej 
nieruchomości znajdującej się w Suchym Lesie przy ul. Klonowej 24, do potrzeb służbowych 
komisariatu. W szczególności tworzona jest dokumentacja projektowa i finansowa 
przedsięwzięcia. Wstępne analizy określające szacunkową wartość kosztorysową inwestycji 
wskazują, że przebudowa budynku położonego w Suchym Lesie przy ul. Klonowej 24 wyniesie 
około 6 000 000,00 zł. Prace obejmą m.in. roboty budowlane, roboty instalacyjne, elektryczne, 
teletechniczne, centralnego ogrzewania oraz zakup niezbędnych urządzeń i wyposażenia. 
Przewidywany termin zakończenia adaptacji to druga połowa roku 2025. Po tym terminie siedziba 
jednostki policji w Suchym Lesie zostanie przeniesiona do nowego obiektu oraz nastąpi 
przekazanie dotychczasowego budynku Komisariatu Gminie Suchy Las. Tak szybkie wdrożenie  
i realizowanie przedmiotowego zamierzenia, w dużej mierze jest możliwe dzięki wydatnej 
finansowej pomocy Wójta i Rady Gminy Suchy Las. Wyrażam nadzieję, że końcowy etap 
powstania siedziby Komisariatu Policji na obszarze Państwa Gminy, obejmujący adaptację  
i prowadzone prace wykończeniowe, zostanie również wsparty przez władze samorządowe  
i przebiegnie bez opóźnienia. Dziękując władzom Gminy Suchy Las za dotychczasową pomoc, 
zwracam się do Państwa z prośbą, o dofinansowanie pozostałego do wykonania etapu inwestycji, 
kwota 5 000 000,00 złotych. Wyrażam nadzieję, że w wyniku podjętych wspólnie przez Gminę 
Suchy Las i Policję działań, w relatywnie krótkim czasie, na terenie Państwa Gminy zacznie 
funkcjonować obiekt użyteczności publicznej, spełniający współczesne standardy, który będzie 
służył przez wiele lat lokalnej społeczności. Mając na uwadze cel jakim jest zapewnienie porządku 
i bezpieczeństwa publicznego, Komenda Wojewódzka Policji w Poznaniu podjęła decyzję 
o zwiększeniu ilości etatów jednostki policji w Suchym Lesie do 42 osób oraz o wprowadzeniu 
służby całodobowej. Jednocześnie zawiadamiam, że 28 lutego br. Komendant Wojewódzkiej 
Policji w Poznaniu zwrócił się do Wojewody Wielkopolskiego, z wnioskiem o wyrażenie zgody  
na złożenie do starosty poznańskiego wniosku, o wydanie decyzji orzekającej o wygaśnięciu 
trwałego zarządu nieruchomością znajdującą się w Suchym Lesie w rejonie ul. Poziomkowej- 
Stefańskiego, której prawo własności zostało wcześniej przekazane Komendzie Wojewódzkiej 
Policji w Poznaniu. Wniosek do Wojewody Wielkopolskiego, zgodnie z obowiązującym prawem, 
jest pierwszym i koniecznym elementem procesu zmierzającego do zwrotu prawa własności  
tej nieruchomości Gminie Suchy Las. W załączeniu przekazuję kopię pisma, o którym mowa 
powyżej, złożonego w Wielkopolskim Urzędzie Wojewódzkim. W podpisie zastępca komendanta 
wojewódzkiego Policji w Poznaniu. I w załączniku, tak jak było powiedziane, pismo do Wojewody 
Wielkopolskiej. Pismo do przekazania do Przewodniczącej Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego. Trzeba traktować to jako wniosek, 

• kolejne pismo Wojewody Wielkopolskiego. Rozstrzygnięcie nadzorcze. Na podstawie art. 91 
ustawy o samorządzie gminnym, orzekam nieważność uchwały numer 9/102/25 Rady Gminy 
Suchy Las z dnia 30 stycznia 2025 roku, w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości 
diet i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli  
w Gminie Suchy Las, ze względu na istotne naruszenie prawa. Poniżej uzasadnienie, dzisiejszą 
autopoprawką numer 1 i przyjęciem całej uchwały naprawiliśmy to, co zostało tutaj stwierdzone 
w nieprawidłowościach, 

• kolejne Pismo Wojewody Wielkopolskiego. Zawiadomienie. Organ nadzoru zawiadamia  
o wszczęciu postępowania nadzorczego, w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały numer 
9/93/25 Rady Gminy Suchy Las z dnia 30 stycznia 2025 roku, w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, Suchy Las rejon ul. Leśnej i Dębowej. Uchwała  



z dokumentacją prac planistycznych została doręczona Wojewodzie Wielkopolskiemu  
w dniu 10 lutego 2025 roku, 

• kolejne pismo, rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego. Na podstawie art. 90  
ustawy o samorządzie gminnym, orzekam nieważność części, tj. w zakresie § 4 pkt. 9 uchwały 
numer IX/93/25 Rady Gminy Suchy Las z dnia 30 stycznia 2025 roku, w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego, Suchy Las rejon ul. Leśnej i Dębowej. Zaznaczam,  
że dotyczy to tylko części w zakresie § 4 pkt. 9, 

• kolejne pismo, uchwała numer IV/310/2025, Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 26 lutego 2025 roku. Na podstawie art. 12 ust. 1 ustawy z dnia  
7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu wskazuje, że uchwała numer IX/94/25 Rady Gminy Suchy Las  
z dnia 30 stycznia 2025 r., w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025, została podjęta  
z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. W pkt. 2, RIO wyznacza Radzie 
Gminy termin do dnia 25 marca 2025 roku, do usunięcia nieprawidłowości w sposób wskazany  
w uzasadnieniu do uchwały, pod rygorem skutków określonych w art. 12 ust. 2 ustawy  
o Regionalnych Izbach Obrachunkowych i zawiadamia, że sprawa rozpatrzona zostanie  
w dniu 26 marca 2025 roku o godzinie 1000 w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu, ul. Zielona 8, 

• kolejne pismo, Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, na posiedzeniu  
w dniu 26 marca, w nawiązaniu do przedłożonego pisma, zmieniło termin do usunięcia 
nieprawidłowości w uchwale IX/94/25 na dzień 27 marca 2025 roku. Jednocześnie informuję,  
że Kolegium Izby rozpatrzy przedmiotową sprawę na posiedzeniu 8 kwietnia o godzinie 1000, 

• uchwała numer IV/311/2025 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
z dnia 26 lutego 2025 roku stwierdza, że uchwała numer X/95/25 Rady Gminy Suchy Las  
z dnia 30 stycznia br. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu 
do niniejszej uchwały. Uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny, do wglądu w Biurze 
Rady, 

• Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu, uchwała - wezwanie do poprawy, a dotyczy  
to uchwały numer X/109/25. Jest to uchwała z 27 lutego 2025 roku, w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2025, która została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych  
w uzasadnieniu. RIO wyznacza Radzie Gminy termin do dnia 22 kwietnia 2025 roku, do usunięcia 
nieprawidłowości w sposób wskazany w uzasadnieniu do uchwały. Zawiadamia, że sprawa 
rozpatrzona zostanie w dniu 23 kwietnia 2025 roku o godzinie 1000 w siedzibie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, bardzo szeroko rozpisane uzasadnienie do wglądu w Biurze Rady.  

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisja  
nie obradowała w ostatnim okresie. Przekazała również informację konferencji z okazji 35-lecia 
samorządu, zorganizowanej przez Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski i Wójta Gminy 
Czerwonak. Gminę Suchy Las reprezentowali: Przewodnicząca Rady Gminy Joanna Pągowska, 
Zastępca Wójta Gminy Ilona Ciok, Sekretarz Gminy Marcin Kołodziejczak oraz Radna Powiatowa 
Anna Ankiewicz. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego w tym miesiącu spotkała się  



2 razy. Pierwsze spotkanie odbyło się z pracownikami BI i NPP, a na drugim opiniowaliśmy 
projekty uchwał. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja obradowała raz i opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję.  
Dodała, że udało się wreszcie uzyskać wnioski, o które komisja prosiła ponad miesiąc temu, 
dotyczące wniosków budżetowych dyrektorów szkół i przedszkoli do budżetu na 2025 rok  
i po pobieżnej analizie zawartości widać, że faktycznie spora część tych wniosków nie została 
uwzględniona w projekcie budżetu, nie znalazły się także w tzw. płachcie, więc kolejne 
posiedzenia komisji będą dotyczyć wyjaśnienia, co się stało i znalezienia przynajmniej części 
środków na realizację najbliższych potrzeb wskazanych przez dyrektorów. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja w minionym okresie obradowała jeden raz. W trakcie 
posiedzenia omawiano problematykę bezpieczeństwa na drogach w gminie, a także temat 
uspokojenia ruchu na ul. Strażackiej i kwestie wyniesionego przejścia, którego mieszkańcy  
nie chcą. Okazało się, że to przejście jest niemożliwe do realizacji z przyczyn technicznych  
i przedstawiciel Referatu Komunalnego powiedział, że będzie sprawdzane oznakowanie.  
Może to pomoże w uspokojeniu ruchu na drodze. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie nie obradowała. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja  
w minionym okresie obradowała dwukrotnie 4 i 18 marca. Zajmowano się zakończeniem kontroli 
w spółce gminy ZGK i stworzeniem dokumentu końcowego. W sprawie stanowiska spółki 
stanowiska spółki GCI, Komisja będzie jeszcze odnosić je do stanowiska, jakie Wójt Gminy 
przekazał w tej sprawie na najbliższym posiedzeniu. Kontynuowana jest kontrola w Wydziale NPP. 
Tutaj rozwinęła się tematyka opłat adiacenckich, która będzie kontynuowana na kolejnych 
posiedzeniach. 
 

► Informacje Radnych Powiatowych. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że ostatnia sesja była dla Suchego Lasu  
dość bogata sesja. W WPF ustalona została pomoc finansowa dla miasta Poznań na zadanie 
własne miasta pod tytułem: „Budowa powiązania drogowego, układu drogowego tzw. łącznika 
pomiędzy ul. Sucholeską i Szarych Szeregów wraz z włączeniem do ul. Obornickiej przy wiadukcie 
im. Narutowicza”. Przeznaczono na to zadanie 17 455 698,00 zł. W roku 2027 ponad 5 mln zł, 
w roku 2028 prawie 10,5 mln zł, w 2029 – 1,745 mln zł. Jest to drugi etap, powiązany z budową 
zintegrowanego węzła przesiadkowego Poznań- Suchy Las, na który również powiat przeznaczył  
8 mln zł. Drugim przedsięwzięciem zapisanym w WPF jest inwestycja drogowa,  
między Golęczewem, a Sobotą. Zabezpieczono połowę środków – 4,5 mln zł. Inwestycja  
jest kosztorysowana, nie ma jeszcze przetargu, bo to jest inwestycja na lata 2026 - 2027. 
Finansowanie: na rok 2026 1 mln zł, na rok 2027 – 3,5 mln zł. Natomiast w budżecie zapisano  
1 mln zł dofinansowania dla Komendy Policji w Suchym Lesie, na wyposażenie i budowę masztu.  
Przeznaczono 300 tys. zł na prowadzenie monitoringu natężenia ruchu na drogach powiatowych, 
które odbędzie się w roku 2026. 

 
Ad. 14. Interpelacje i zapytania Radnych (03:22:49 *). 
  

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że nie było 
interpelacji i zapytań. 
 



 
 

Ad. 15. Wolne głosy i wnioski (03:23:00 *). 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poprosił o odczytanie jego stanowiska w sprawie kontroli 
w spółce GCI, które przesłał do Rady Gminy. Poprosił o jego odczytanie, ponieważ zabierał  
w tej sprawie głos i ten głos nie został przekazany, nawet komisja nie uwzględniła  
tego, co stwierdził czytając dokumenty, nie zostało ono również ujęte w protokole z kontroli.  
Dziś jest jedyna okazja, jedyna możliwość, żeby pozostali Radni, w tym również członkowie Komisji 
Rewizyjnej, mogli poznać to stanowisko. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska odczytała stanowisko Wójta 
Gminy w sprawie Kontroli przeprowadzonej w spółce GCI. 
„Dotyczy stanowiska Komisji Rewizyjnej, po dokonanej analizie realizacji zaleceń pokontrolnych,  
z kontroli przeprowadzonej w spółce gminnej GCI sp. z o.o. z dnia 18 marca 2025 roku. Nawiązując 
do otrzymanego w dniu 19 marca br. stanowiska Komisji Rewizyjnej, po dokonanej analizie 
realizacji zaleceń pokontrolnych, z kontroli przeprowadzonej w spółce gminnej GCI i zarzutu 
niewykonania przez zgromadzenie wspólników GCI zaleceń pokontrolnych, uprzejmie wskazuję,  
że zgromadzenie wspólników GCI podjęło niezbędne i w jego opinii najbardziej efektywne kroki,  
w celu ograniczenia możliwości wystąpienia nieprawidłowości, które były przedmiotem kontroli. 
Zwracam również uwagę, że zalecenia pokontrolne ujęte w wystąpieniu pokontrolnym Komisji 
Rewizyjnej z dnia 12 października 2022 roku, zostały skierowane częściowo do Zarządu Spółki,  
a częściowo do zgromadzenia wspólników GCI, tj. wójta Gminy Suchy Las. Zdumiewający  
i jednocześnie wymagający wyjaśnienia jest zatem fakt, że Komisja Rewizyjna, analizując wykonanie 
tych zaleceń, zwróciła się z prośbą o wskazanie podjętych działań wyłącznie do Zarządu Spółki, 
całkowicie pomijając Wójta Gminy, który nie został ani zaproszony na posiedzenie komisji,  
ani poproszony o pisemne przedstawienie wyjaśnień. Przy czym na konieczność pozyskania 
wyjaśnień od zgromadzenia wspólników, zwracał uwagę komisji sam prezes zarządu spółki, 
na posiedzeniu w dniu 15 stycznia br. Na stronie trzeciej protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Suchy Las z dnia 15 stycznia 2025 roku, można odczytać następujące stwierdzenie:  
„Pan Sosnowski dodał, że na posiedzeniu powinien być również przedstawiciel zgromadzenia 
wspólników, czyli ktoś z biura nadzoru z urzędu, który wyjaśniłby wątpliwości związane  
z zaleceniami pokontrolnymi”. Niemniej jednak Wójt Gminy na bieżąco śledząc pracę Komisji 
Rewizyjnej w przedmiocie weryfikacji i wdrożenia zaleceń pokontrolnych w GCI, wystosował  
do Komisji Rewizyjnej pismo, zawierające wyjaśnienia w przedmiocie realizacji przez organ 
właścicielski, zaleceń pokontrolnych w spółce GCI. Pismo to zostało złożone w Biurze Rady i Wójta 
Gminy tutejszego urzędu w dniu 24 stycznia br. Kopia pisma została załączona do niniejszego pisma. 
Niestety z nieznanych przyczyn, pismo to zostało pominięte przy formułowaniu przez Komisję 
Rewizyjną stanowiska, po dokonanej analizie realizacji zaleceń pokontrolnych z kontroli 
przeprowadzonej w spółce gminnej GCI. We wskazanym piśmie wyczerpująco przedstawiono 
działania podjęte przez zgromadzenie wspólników GCI, w tym wskazano, że Wójt Gminy Suchy Las, 
w celu wdrożenia zaleceń pokontrolnych skierowanych do zgromadzenia wspólników GCI, podjął 
decyzję o dokonaniu zmian w akcie założycielskim spółki, poprzez dodanie następujących zapisów. 

1) Do wyłącznej kompetencji zgromadzenia wspólników, należy wyrażanie zgody na nawiązanie  
przez spółkę relacji biznesowych z współmałżonkiem, krewnym lub powinowatym do drugiego 
stopnia członka zarządu oraz osobami, z którymi członek zarządu jest powiązany osobiście,  
a także podmiotami prawnymi, nad którymi jedna z tych osób sprawuje kontrolę, zasiada  
w jej organach lub z której działalności czerpie korzyści.  



2) Do wyłącznej kompetencji zgromadzenia wspólników, należy powoływanie pełnomocnika  
do reprezentowania spółki przy zawieraniu umowy z osobami lub podmiotami, o których mowa  
w punkcie powyżej oraz w sporze pomiędzy spółką, a tymi osobami lub podmiotami 

3) Do szczególnych kompetencji Rady Nadzorczej, należy opiniowanie, w szczególności  
pod względem ekonomicznym, wniosku Zarządu o wyrażenie zgody na nawiązanie przez spółkę 
relacji biznesowych ze współmałżonkiem, krewnym lub powinowatym do drugiego stopnia członka 
zarządu oraz osobami, z którymi członek zarządu jest powiązany osobiście, a także podmiotami 
prawnymi, nad którymi jedna z tych osób sprawuje kontrolę, zasiada w jej organach  
lub z której działalności czerpie korzyści.  

4) Do szczególnych kompetencji Rady Nadzorczej należy zatwierdzanie regulaminów obowiązujących 
w spółce, przygotowanych uprzednio przez zarząd.  

5) Do szczególnych kompetencji Rady Nadzorczej należy reprezentowanie spółki przy zawieraniu 
umowy z członkiem zarządu oraz w sporze pomiędzy spółką, a członkiem zarządu.  
W dniu 28 marca 2023 roku, uchwałą numer 1 nadzwyczajnego zgromadzenia wspólników GCI,  
akt założycielski spółki został zmieniony poprzez dodanie m.in. zapisów uwzględnionych w pkt. 1, 3, 
4 i 5 powyżej. Zmiana aktu założycielskiego spółki została wpisana do Krajowego Rejestru 
Sądowego w dniu 21 sierpnia 2023 roku. Wyjaśniono, że nie było możliwe uwzględnienie w akcie 
założycielskim spółki, zapisu o uprawnieniu zgromadzenia wspólników do powoływania 
pełnomocnika, do reprezentowania spółki przy zawieraniu umowy z współmałżonkiem, krewnym 
lub powinowatym do drugiego stopnia członka zarządu oraz osobami, z którymi członek zarządu 
jest powiązany osobiście, a także podmiotami prawnymi, nad którymi jedna z osób sprawuje 
kontrolę, zasiada w jej organach lub z której działalności czerpie korzyści. Radca prawny GCI zwrócił 
uwagę, że zapis ten może stać w sprzeczności z art. 201 §1 i z art. 201 §1 i art. 204 §1 i 2 kodeksu 
spółek handlowych tj., że taka propozycja ogranicza prawa członków zarządu do reprezentacji. 
Prawo członka zarządu do prowadzenia spraw spółki i jej reprezentowania dotyczy wszystkich 
czynności sądowych i pozasądowych spółki. Oznacza to, że z wyjątkami wskazanymi w ustawie  
np. art. 210 kodeksu spółek handlowych, umowa spółki z członkiem zarządu nie może, ze skutkiem 
wobec osób trzecich, ograniczyć członkowi zarządu prawa reprezentowania spółki. Zatem jednego 
członka zarządu nie może wyręczyć w podpisywaniu umowy z jego małżonkiem albo innym bliskim 
Rada Nadzorcza, czy pełnomocnik wyznaczony przez zgromadzenie wspólników. Organy te nie mają 
prawa reprezentacji spółki z wyjątkiem art. 210 i nie mogą mieć (zasada zakazu wykładni 
rozszerzającej) wyjątków. Ewentualna umowa podpisana z osobą trzecią przez Radę Nadzorczą, 
czy pełnomocnika wskazanego przez zgromadzenie wspólników byłaby nieważna (nieważność 
zawieszona) i wymagałaby potwierdzenia przez spółkę, czyli przez zarząd lub ewentualnie 
prokurenta. Stanowisko to podzielił mecenas Henryk Kuligowski oraz kancelaria notarialna,  
która obsługiwała proces zmiany aktu założycielskiego GCI. W odniesieniu do zaleceń 
wprowadzenia w GCI i innych jednoosobowych spółkach Gminy Suchy Las, korporacyjnego kodeksu 
dobrych praktyk, w którym będą zawarte wytyczne dotyczące sposobu postępowania w przypadku 
zawierania relacji gospodarczych i biznesowych z członkami rodziny i osobami powiązanymi 
osobiście z członkami zarządu, poszczególnych jednoosobowych spółek z udziałem Gminy Suchy 
Las wskazano, że jego wdrożenie po wprowadzeniu wyżej wymienionych zmian w akcie 
założycielskim GCI było zbędne. Podjęto natomiast decyzję, że w toku prac nad zmianami aktów 
założycielskich pozostałych jednoosobowych spółek Gminy Suchy Las, będą wdrażane analogiczne 
zapisy, jak te wprowadzone do aktu założycielskiego GCI. Aktualnie w wyżej opisany sposób, 
udało się zmienić akt założycielski Zakładu Komunikacji Publicznej Suchy Las sp. z o.o. Argumentem 
za niewprowadzeniem korporacyjnego kodeksu dobrych praktyk był fakt, że tego typu dokumenty 
określające reguły i standardy postępowania są elementami tzw. prawa miękkiego,  
co oznacza, że ich przestrzeganie opiera się na zasadzie dobrowolności, a brak przestrzegania  



nie rodzi żadnych konsekwencji za szkody wyrządzone spółce. Natomiast zarząd odpowiada  
w trybie art. 293 ust. 1 kodeksu spółek handlowych. Dodatkowo wyjaśniono, że w zakresie 
rekomendacji rozważenia przyjęcia wewnętrznej zasady, że w przypadku ryzyka wystąpienia 
konfliktu interesów na linii spółka i członek zarządu i jego rodzina, kwestia ta jest już uregulowana 
w art. 209 Kodeksu Spółek Handlowych, który w przypadku sprzeczności interesów spółki  
z interesami członka zarządu, jego współmałżonka, krewnych i powinowatych do drugiego stopnia 
oraz osób, z którymi jest powiązany osobiście, obliguje członka zarządu do ujawnienia sprzeczności 
interesów i wstrzymania się od udziału w rozstrzyganiu takich spraw, a także daje członkowi 
zarządu prawo do żądania zaznaczenia tego faktu w protokole. Jednocześnie w odniesieniu  
do wniosku końcowego rekomendacji dla Rady Gminy, zawartego w stanowisku Komisji Rewizyjnej 
z dnia 18 marca br. polegającego na stwierdzeniu, że środki wydatkowane przez gminę na rzecz 
spółki na zakup tzw. adresów IP, faktycznie nie zostały rozliczone. Spółka nie jest ich właścicielem  
i nadal trwa sytuacja, która była kwestionowana przez Komisję Rewizyjną. Wydatkowane są kolejne 
środki w ramach kolejnej umowy o dzierżawę adresów IP. Faktycznie środki te zostały 
wydatkowane niezgodnie z celem przeznaczenia, wskazuje, że zawiera ono szereg nieprawdziwych 
informacji. Po pierwsze, w wystąpieniu pokontrolnym Komisji Rewizyjnej z dnia 12.10.2022 roku 
nie zawarto żadnych rekomendacji w zakresie ewentualnego wykupu dzierżawionych adresów IP 
przez GCI sp. z o.o., czy też rozliczenia środków Gminy Suchy Las przekazanych na rzecz GCI  
na zakup tychże adresów. Trudno nam wymagać od zarządu spółki lub zgromadzenia wspólników 
realizacji zaleceń, które nie zostały sformułowane w wystąpieniu pokontrolnym. Po drugie, gmina 
nie przekazywała GCI sp. z o.o. żadnych środków z przeznaczeniem na zakup adresów IP. 
Niemożliwe jest zatem wymaganie od spółki przedstawienia rozliczenia takich środków, 
bądź ich zwrotu, z uwagi na wydatkowanie niezgodne z przeznaczeniem. Jednocześnie stwierdzenie 
Komisji Rewizyjnej, że spółka wydatkowała jakiekolwiek środki niezgodne z przeznaczeniem, 
jest również nieuprawnione. GCI sp. z o.o. jako spółka prawa handlowego, prowadzi działalność  
na własny rachunek i własne ryzyko. Prowadzona przez nią działalność telekomunikacyjna 
finansowana jest z opłat abonamentowych, uzyskiwanych od klientów. Gmina Suchy Las 
współfinansuje natomiast budowę sieci infrastruktury telekomunikacyjnej, umożliwiającej 
przyłączenie nowych abonentów do tej sieci, bądź też funkcjonowanie monitoringu gminnego. 
Nawiązując do przywołanej powyżej argumentacji, należy zastanowić się nad nasuwającymi  
się pytaniami i wątpliwościami w zakresie prowadzenia przez Komisję Rewizyjną działań, 
dotyczących analizy realizacji zaleceń pokontrolnych z kontroli w spółce GCI, które w szczególności 
dotyczą:  

1) Przyczyn pominięcia przez Komisję Rewizyjną w swoim stanowisku wyjaśnień wójta Gminy Suchy 
Las przekazanych komisji pismem z dnia 23 stycznia 2025 roku.  

2) Braku zaproszenia Wójta Gminy Suchy Las jako pełniącego funkcję zgromadzenia wspólników spółki 
GCI lub jego przedstawiciela, na posiedzenie komisji celem udzielenia stosownych wyjaśnień,  
a także braku wystosowania przez Komisję Rewizyjną prośby, w zakresie udzielania pisemnych 
wyjaśnień przez Wójta Gminy w tym zakresie.  

3) Źródeł pozyskania przez Komisję informacji, dotyczących rzekomego wydatkowania środków  
przez Gminę na rzecz spółki, za zakup tzw. adresów IP, co faktycznie nigdy nie miało miejsca. 
Reasumując, mając na uwadze powyższe, wnoszę o weryfikację stanowiska Komisji Rewizyjnej  
po dokonanej analizie realizacji zaleceń pokontrolnych, z kontroli przeprowadzonej w spółce 
Gminnej GCI sp. z o.o. 
Do stanowiska załączone jest pismo z 23 stycznia 25 roku, do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Jarosława Dudkiewicza, dotyczące realizacji przez organ właścicielski zaleceń pokontrolnych  
w spółce GCI sp. z o.o.  



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że dokument ten,  
czyta po raz drugi, dlatego że dotarł do nas przedwczoraj, a jeśli dobrze pamiętam, chyba taki był 
termin przesłania tego dokumentu. Zasygnalizowałem w tym fragmencie, kiedy mówiłem o pracy 
Komisji Rewizyjnej, że będziemy się tym dokumentem również zajmować i taki był cel, przynajmniej  
w pierwszym momencie, kiedy ten dokument zobaczyłem, żeby Komisja wspólnie opracowała 
stanowisko w stosunku do tego dokumentu. Będzie tylko moja opinia w tej sprawie - Myślę,  
że w ogóle, jeśli chodzi o tzw. zał. nr 6, czyli regulamin Komisji Rewizyjnej do statutu naszej Rady,  
to jest to temat, który zresztą też już poruszaliśmy na posiedzeniach, który powinien być chyba  
w jakimś sensie zmodyfikowany, w każdym razie, na pewno należy się zastanowić nad tą formułą. 
Zwracam uwagę na §20 tego regulaminu, o tym też rozmawialiśmy z mecenasem, że faktycznie  
coś takiego, jak zajęcie stanowiska po okresie wyznaczonym na realizację zaleceń pokontrolnych, 
praktycznie nie jest w żaden sposób skodyfikowane. Prawdopodobnie należałoby zastanowić się 
nad tym, jak ma wyglądać zajęcie takiego stanowiska, czy w ogóle Komisja Rewizyjna powinna zająć 
stanowisko i czy zalecenia pokontrolne po okresie wyznaczonym przez Komisję zostały 
zrealizowane. Kilka razy zastanawiałem się nad tym, zastanowiliśmy się również w ramach 
posiedzeń, czy komisja reaktywuje w tym momencie tę właściwą kontrolę. Bo problem polegał  
na tym, że rzeczywiście w październiku 2022 roku, poprzedni skład Komisji wystosował zalecenia 
pokontrolne i miał się w zasadzie w tamtej kadencji do tego odnieść, ale wiadomo jaka była 
sytuacja końca kadencji, nie zdążyła poprzednia komisja się tym tematem zająć. Zajęliśmy się my, 
odnieśliśmy się wprost do zaleceń pokontrolnych i rzeczywiście zastanawialiśmy się na jednym  
z posiedzeń, czy należy reaktywować, jakby kontrolę, zapraszając Wójta Gminy na kolejne 
spotkania. Stwierdziliśmy, że unikamy dalszej debaty na ten temat i zajmujemy stanowisko. 
Dokument, który Wójt Gminy przywołuje z naszej pracy 18 marca 2025 roku, jest dokumentem 
wspólnym, wypracowanym. Wiele tygodni się nad nim zastanawialiśmy i nie chcieliśmy 
reaktywować kontroli w spółce GCI, tym bardziej, że wiele wątków członkowie komisji nie byli  
w stanie kontynuować w stosunku do tamtych posiedzeń komisji. Chcielibyśmy to stanowisko 
(odnosząc się do tego pisma z 26 marca) wypracować wspólnie, bo jak rozumiem, taka jest rola 
całej 5-osobowej komisji.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski zadał pytanie Pani Wicewójt,  
jak wygląda sprawa budowy boiska w Złotnikach. Czy coś się dzieje w tej sprawie, bo sporo 
mówimy w przestrzeni publicznej, w mediach społecznościowych o budowie stadionu, natomiast 
gdzieś umknął nam ten temat, wydaje mi się niezwykle istotny. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że temat nam nie umknął zupełnie. 
Złożyliśmy dwa wnioski o dofinansowanie i przygotowujemy materiały do postępowania 
przetargowego. Nie zapomnieliśmy o zadaniu, pracujemy nad tym, a to nie stadion, tylko zespół 
boisk. 
Radna Joanna Radzięda zadała pytanie dotyczące przebudowy (remontu) boiska w Złotnikach Wsi, 
czy na boisku do koszykówki wykładamy sztuczną trawę. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że boisko do koszykówki będzie posiadało 
nawierzchnię z masy. Dodał, że pamięta, iż podpisywał taki dokument przygotowany przez Referat 
Komunalny i jeżeli jest inaczej to sprostuje, ale na 99% jest to boisko do koszykówki ze sztuczną 
nawierzchnią, tak jak tutaj na boisku (w Suchym Lesie). 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że jest zadowolona z faktu, iż jest to sztuczna trawa. 
Radna Sylwia Sawińska poinformowała, że po wczorajszym spotkaniu w Złotkowie, odbyła się wizja 
lokalna pod problemowym wiaduktem, przy planowanej drodze wojewódzkiej. Tam mamy prześwit 
11,5 metra. Poprosiła o to, żeby ją poinformować, jeśli będzie kolejna wizja lokalna, bo mają 
(mieszkańcy) pewien pomysł czy sugestie dla projektanta. Zapytała, jaką kategorię drogi musimy 
tam mieć. 



Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że kategorie G. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przypomniał, że 2 lata próbowaliśmy 
znaleźć dotacje na budowę tego boiska (w Złotnikach). Raz była dotacja z Polskiego Ładu, próba 
pozyskania nieskuteczna, później Sportowa Polska, też nieskuteczna. Wójt wyraźnie zadeklarował, 
że jeśli nie uzyskamy tych dwóch dotacji, to wprowadzi to do budżetu, zobowiązał się do tego  
i to zrobił. W związku z powyższym chciałbym zapytać, czy w jakiś sposób pozyskanie  
lub niepozyskanie dotacji, przesądza o realizacji tego zadania oraz czy deklaracja Wójta  
jest obowiązująca. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że nic się nie zmienia, staramy się o środki  
z zewnątrz. Nie będzie środków z zewnątrz, będą środki z budżetu. Musimy to na pewno 
przeanalizować, być może nawet skonsultować z mieszkańcami, Pani Wicewójt mówiła o tym,  
że ogłaszamy przetarg na szybkie wykonanie skrzyżowania z ul. Obornicką, przedłużenie drogi 
serwisowej do osiedla, do ul. Lazurytowej i sam termin, który wynika z tego postępowania  
i z umowy z wojewodą, uniemożliwia korzystanie z tej nowobudowanej drogi, więc będziemy 
musieli z mieszkańcami zawrzeć jakąś umowę społeczną, chcąc to wcześniej ogłosić, wcześniej 
rozpocząć i realizować, że dojazd na plac budowy, będzie odbywał się przez osiedle. Pytanie Pana 
spowodowało, że musimy to dzisiaj głośno powiedzieć, zapowiadając takie spotkanie  
z mieszkańcami osiedla. Chcielibyśmy zrealizować to potrzebne zadanie, łatwe zadanie.  
Czas jest bardzo dobry na organizację przetargów, więc też nie chcemy go zmarnować.  
To nie będzie wiecznie trwało, więc na pewno będziemy się wywiązywali z naszego zobowiązania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Wójta Gminy,  
czy jest usatysfakcjonowany odpowiedzią Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dotyczącą pisma, 
które złożył. Oświadczyła, że sama nie jest usatysfakcjonowana odpowiedzią Przewodniczącego 
Komisji. Pismo z 23 stycznia 2025 roku, 24 stycznia 2025 roku wpłynęło do Biura Rady, 
zeskanowane i przesłane (nie wiem, czy tylko do przewodniczącego, czy do wszystkich członków 
komisji), Przewodniczący Komisji Rewizyjnej to pismo otrzymał. Zwracając się do Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Radnego Jarosława Dutkiewicza zapytała, czy może, coś na ten temat zarzutów 
Wójta Gminy powiedzieć, zarzutów dotyczących tego, że Komisja Rewizyjna nie odniosła się  
do tego stanowiska oraz braku zaproszenia Wójta Gminy jako właściciela spółki komunalnej  
na Komisję. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że jest usatysfakcjonowany, bo zależało  
mu przede wszystkim na tym, żeby to pismo zostało odczytane, żeby Radni też poznali stanowisko 
drugiej strony. Rewizja stanowiska (Komisji Rewizyjnej), zajęcie się sprawą jest możliwe i liczę 
na zaproszenie. Jeżeli takie spotkanie się odbędzie, jeżeli rewizja stanowiska nastąpi, to będziemy 
mogli rzeczowo rozmawiać na te tematy, o których pisałem. Reaktywowanie kontroli  
czy rozpoczęcie nowego biegu, z nowymi terminami, działa w dwie strony. Jeżeli coś reaktywujemy, 
to nie ma możliwości dzisiaj stwierdzenia, że pismo, które składa Wójt Gminy w styczniu.  
jest poza terminem wskazanym do wprowadzenia zaleceń pokontrolnych, bo ten okres dotyczy 
wszystkich uczestników procesu nadzorczego, procesu zarządczego i ze strony Rady i ze strony 
organów spółki. Przecież Rada Gminy oczywiście i Komisja Rewizyjna kontrolują spółkę,  
do czego mają pełne prawo, ale pamiętamy o tym, że równolegle spółka ma swój organ kontrolny, 
Radę Nadzorczą. Zależało mi na odczytaniu mojego stanowiska, żebyście Państwo je poznali  
i zauważyli pretensje, które dotyczą tego, że nie zostało ujęte, mimo tego, że było to zaznaczone, 
również przez Zarząd na spotkaniu, na które ja nie zostałem zaproszony. Wójt Gminy odniósł się 
również do pisma otrzymanego przez Przewodniczącą Rady Gminy od Zastępcy Komendanta 
Wojewódzkiego Policji. Dostałem chyba identyczne pismo, więc na pewno należy docenić to,  
że Komenda Wojewódzka zwróciła się do nas z takim pismem, które w dużej części 
jest też podziękowaniem za dotychczasową współpracę. Podkreślono w nim kilka razy, że Gmina 



Suchy Las, była bardzo zaangażowana w sprawę. Komenda Główna i Komenda Wojewódzka 
dziękują samorządowi. To też jest oczywiście miłe i bardzo istotne. Ale jeżeli chodzi o dalszą pomoc, 
to traktuję to jako wniosek i przedstawiam pewne warunki brzegowe. Takim warunkiem  
jest zwrot nieruchomości, która została darowana. Co do tego chyba nikt nie ma wątpliwości.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że w piśmie jest mowa  
o tym, że już wystąpili do wojewody, o stwierdzenie braku przydatności nieruchomości do realizacji 
zadań. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził i dodał, że po decyzji wojewody,  
będzie możliwość rozpoczęcia procedury. Pamiętamy, że tam było 5 mln zł zapisane, ostatecznie 
skorzystali chyba z kwoty około 4,4 mln zł, więc teoretycznie jakieś środki są. Starosta przeznaczył 
na pomoc Policji 1 mln zł. Myślę, że Komenda Główna też powinna się trochę bardziej postarać. 
Zwracam uwagę na to, że my te środki możemy przekazać tylko z dobrze sprzedanej działki  
u zbiegu ulic Stefańskiego i Poziomkowej. Z tego mogą ewentualnie pochodzić środki, jeżeli Rada 
Gminy wyrazi na to zgodę. Zaproponuję na jednej z kolejnych sesji jakąś kwotę, a Rada Gminy 
zadecyduje. Myślę, że dobrze ta historia się kończy, ponieważ będziemy mieli bardzo duży, 
całodobowy komisariat, największy w powiecie. Na pewno mieszkańcy będą zadowoleni 
z tego, że dbamy o bezpieczeństwo w gminie, ale to zostawiam na kolejne miesiące, zgodnie  
z procedurą, która w naszej Gminie obowiązuje. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że miasto Poznań bardzo chętnie wyciąga ręce  
po pieniądze w naszą stronę i stronę powiatu. Może trzeba podpowiedzieć Komendzie 
Wojewódzkiej, żeby wyciągnęła ręce do miasta Poznania, bo tam policjanci z tej komendy  
na pewno będą obsługiwali Piątkowo, Morasko i okolice dlatego, że jest planowane, zresztą prasa  
o tym pisała, zamknięcie komendy na Piątkowie. Mówi się o tym, że jest tam niezbędny remont, 
mówi się o przeniesieniu w zupełnie inne miejsce, a z tego co wiem, to tego miejsca nie ma.  
Więc może tak być, że to będzie komenda obsługująca nie tylko Gminę Suchy Las, ale również 
Poznań Północ. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że w uzupełnieniu i potwierdzeniu tego, 
co powiedział Wójt Gminy na temat remontu boiska w Złotnikach Wsi potwierdza, że będzie  
tam położona sztuczna nawierzchnia, na zniszczonej nawierzchni asfaltowej boiska do koszykówki.  
W projekcie budowlanym określona jako wyrównująca warstwa poliuretanowa.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o środki przeznaczone 
na remont 3 boisk z LGD Kraina Trzech Rzek (przy szkole SP1, przy ulicy Bogusławskiego  
i na Osiedlu Grzybowym). Czy coś się już zadziało w tej sprawie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że mamy zabezpieczone środki na 4 boiska, 
ale ten konkurs, ze względu na błędy formalne, będzie prawdopodobnie podzielony na dwa etapy. 
W pierwszym etapie (500 tys. zł chcemy sfinansować 2 boiska i w drugim dwa pozostałe. Termin 
jednego i drugiego konkursu zgodnie z tym, co było zaplanowane, do końca przyszłego roku.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała swoje pytanie  
z ostatniej sesji, dotyczące budowy sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Leśnej,  
od Chojnickiej do Biedruszczanej w Chludowie. W otrzymanej odpowiedzi widnieje zapis: 
„Otwarcie ofert nastąpiło 23 sierpnia 2024 roku. Od tej daty liczy się 30-dniowy termin związania 
ofertą. W tym też dniu wyszła informacja do członków komisji z prośbą o weryfikację 
merytoryczną. W dniu 19 września, czy niemalże miesiąc później, mail przypominający  
o konieczności weryfikacji przez Wydział Budowlano-Inwestycyjny. Niezależnie od powyższego, 
wobec zbliżającego się upływu terminu związania ofertą, wezwano wykonawców do jego 
przedłużenia o kolejne 30 dni. Uwaga, zgoda taka jest dobrowolna, odmowa nie skutkuje 
zatrzymaniem ewentualnego wadium, a jedynie odrzuceniem oferty. 19 września 2024 roku mail 
od Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego z informacją o pozytywnej weryfikacji oferty Argat,  



ale zgodę na przedłużenie terminu związania ofertą wyraziło tylko dwóch wykonawców, PBI Kaja  
z ceną 365 000,00 zł oraz AGRO-AQUA z ceną 467 828,00 zł. Tym samym pozostałe oferty podlegają 
odrzuceniu, a w grze pozostały te dwie najdroższe oferty. W tej sytuacji, po pozytywnej weryfikacji 
oferty oraz po zwiększeniu środków budżetowych, dokonano wyboru oferty PBI Kaja”. I jest jeszcze 
taka dodatkowa informacja: „to, że oferta została zweryfikowana pozytywnie pod względem 
merytorycznym, nie oznacza automatycznego wyboru. Dopiero wtedy wzywamy tego oferenta, 
do przedstawienia dokumentów podmiotowych, na co wykonawca ma minimum 5 dni. Dopiero  
po ich pozytywnej weryfikacji, przy założeniu, że nie ma żadnych uzupełnień itp., może nastąpić 
wybór. Termin związania ofertą powinien być utrzymany przez cały ten okres, zatem chcąc  
go zapewnić, wezwano wszystkich do jego przedłużenia”. W odniesieniu do tej odpowiedzi wiemy, 
że firma, która przedstawiła najniższą ofertę, czyli 265 000,00 zł, nie zgodziła się na przedłużenie 
terminu. Z tego też powodu płacimy za tę inwestycję 100 000,00 zł więcej. Wiemy, że zakres pracy 
w Wydziale Budowlano-Inwestycyjnym jest duży, wiemy, że są nowi pracownicy, natomiast  
od 23, sierpnia do 19 września nie udało się zweryfikować tych ofert, które wpłynęły. Można 
powiedzieć, że za taki maleńki kawałek budowy sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej, 
płacimy przez to 100 000,00 zł więcej. Ostatnio rozmawialiśmy o tym również na komisji,  
gdzie było podsumowanie zadań majątkowych, gdzie wyraźnie, nawet to chyba zaproponowała 
członkini Komisji Budżetowej, że jeśli nie jesteśmy w stanie np. zweryfikować tak dużych 
kosztorysów, które dotyczą np. szkoły w Biedrusku (na związanie się z ofertą, żeby nam nie uciekła 
ta. najniższa 54 mln zł, bo pamiętajmy, że najwyższa jest na 86 mln zł), że nie byliśmy w stanie 
zweryfikować tej oferty i wykonać tego zadania o 100 000,00 zł taniej. Zwiększaliśmy później 
kwotę, ale zwiększenie dotyczyło czegoś innego, bo się okazało, że jest więcej mieszkańców,  
którzy chcą podłączyć się do kanalizacji. I tak się zastanawiam, co tutaj nie działa, albo co jest  
nie tak. Bo jeśli można było jeszcze wytłumaczyć kosztorys szkoły, że bardzo duża kubaturówka 
może powodować jakieś przesunięcia albo pytania. Trzeba je zebrać, odpowiedzieć na nie,  
to przy budowie wodociągu i kanalizacji w Chludowie, nie umiem doszukać się przyczyn,  
które spowodowały, że nie byliśmy w stanie przez te 30 dni związać się z ofertą. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że nie chodzi tutaj o wielkość  
tej inwestycji, tylko o sytuację, w której taką weryfikację należy ocenić. 30 dni związania z ofertą, 
to jest czas potrzebny nie tylko na weryfikację samych ofert, ale również na odpowiedź wykonawcy, 
stąd te brakujące chyba dwa dni, do tego 5-dniowego minimalnego terminu. Natomiast  
ten przykład spowodował pewne działania w Wydziale BI, mające na celu uniknięcie ponownie 
takiej sytuacji, że opóźnienie związane z weryfikacją, kończy się niemożliwością wybrania najlepszej 
oferty cenowej. Jeśli chodzi o Biedrusko, skorzystaliśmy z usług zewnętrznych, dlatego weryfikacja 
ta, nie wpłynie negatywnie na czas pracy całego zespołu BI. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że Rada Gminy  
się z tego powodu cieszy, bo to była sugestia Radnych na komisji, żeby skorzystać z firmy 
zewnętrznej, która pewnie będzie miała więcej czasu na to, żeby odpowiedzieć i nie będzie  
to rzutowało na pracę Wydziału BI. 
Radny Jarosław Dudkiewicz zaproponował, żebyśmy Radni zastanowili się jednak nad tym,  
żeby pomyśleć o weryfikacji pewnych zapisów regulaminowych, bo sprawa (kontrola GCI)  
jest precedensowa. Po raz pierwszy, jak wynika z korespondencji Komisji Rewizyjnej z poprzedniej 
kadencji jest sytuacja, w której Komisja zajmuje stanowisko i nie wiadomo w jakim trybie dalej 
należy postępować i czy w ogóle ma taką możliwość, reaktywować faktycznie samą kontrolę. 
Zwrócił też uwagę na fakt, że np. Radni, nie okazują się jakimiś dokumentami w postaci kart  
czy legitymacji specjalnych, a kontrola powinna się od tego zacząć, według tego regulaminu,  
o którym mówimy. Tam jest więcej takich zapisów, które nie do końca są spójne. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że to nadal 
nie jest odpowiedź na jej pytanie. Pytanie było takie, pismo było z 23 stycznia i nie ma odniesienia 
do dokumentu, który stworzyła komisja pod Pana przewodnictwem. 
Radny Jarosław Dudkiewicz powtórzył, co powiedział w pierwszej wypowiedzi. Zastanowiliśmy się 
na posiedzeniu komisji, czy należy dalej ciągnąć te dyskusję i zapraszać Wójta Gminy i prosić  
o odpowiedzi. Zwracam uwagę na zapisy regulaminowe. My się odnosimy do osoby,  
której przekazaliśmy (komisja poprzedniej kadencji) stanowisko, dotyczące zaleceń pokontrolnych. 
To jest odniesienie się do kierownika jednostki kontrolowanej i dlatego poprosiliśmy o wizytę 
kierownika jednostki kontrolowanej. Oczywiście można się zastanowić nad tym, czy nie należałoby 
prowadzić kolejnych debat i kolejnych dyskusji np. z organem nadzorczym. To jest temat otwarty, 
ale uznaliśmy, że nie będziemy kontynuować tej dyskusji, w takim trybie. Ten dokument  
jest przywołany w samym dokumencie, rzeczywiście błędnie zatytułowany jako dokument  
z datą 23 stycznia od prezesa Sosnowskiego, ale to chcieliśmy wyjaśniać na najbliższym posiedzeniu 
komisji i wtedy merytorycznie też się do tego odnieść, bo całe wnioski w tym dokumencie, 
są merytorycznie przygotowane. Następnie Radny Jarosław Dutkiewicz zgłosił na prośbę 
mieszkańców problem zalewania ul. Sosnowej. Zapytał, kiedy można liczyć na jakieś konkretne 
działania. Dodał, że zagrożenie opadami deszczu znowu się pojawiło i poprosił o odpowiedź. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że gmina pracuje nad rozwiązaniem,  
a właściwie nad wyceną i nad przygotowywaniem realizacyjnym, więc nie może powiedzieć,  
czy te prace ruszą w przyszłym tygodniu, czy w następnym tygodniu, ale jesteśmy już po wszelkich 
konsultacjach, więc myślę, że przed tymi ulewami, które najczęściej zdarzają się w czerwcu i lipcu,  
będziemy już po realizacji tych udogodnień. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że do wypowiedzi Radnego Jarosława Dutkiewicza,  
odniesie się na Komisji Rewizyjnej i tam sobie wyjaśnimy kwestię tego, jak to nasze wystąpienie 
pokontrolne powstało, czego nie uwzględniliśmy i dlaczego, bo nie do końca tak to wyglądało, 
jak przed chwilą Radny Jarosław Dutkiewicz przedstawił. Następnie zadała pytanie Pani Wicewójt, 
czy udało się złożyć wnioski, w naborze na środki dla straży pożarnych, bo termin minął dzisiaj  
albo mija jutro. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że termin został przesunięty  
do 17 kwietnia. Mamy już ostatnie szlify, jeśli chodzi o oferty, więc na pewno go zdążymy złożyć. 
 

Ad. 15. Zamknięcie sesji (04:12:24 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zamknęła IX sesję Rady Gminy 
Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


